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Rada Miejska w Ornecie        

Protokół podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do 

informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 902), z ograniczeniami wynikającymi z art. 5 tej ustawy. W całym 

protokole wyłączono dane osobowe ze względu na prywatnośd osób fizycznych – podstawa wyłączenia art. 5 

ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku  o dostępie do informacji publicznej w zw. z art. 23 ustawy z dnia 23 

kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonała Katarzyna Nowicka Inspektor ds. kancelaryjnych Rady 

Miejskiej w Ornecie. 

Protokół zanonimizowany 

Protokół nr 13/2023 

LXVII Sesja w dniu 28 grudnia 2023 zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie  

w dniu 12 grudnia 2023 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 poz. 40 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie.  

 

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 o godz. 16:00, a zakooczono o godz. 19:45 tego samego dnia. 

Obecni radni Rady Miejskiej w Ornecie: według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do 

protokołu sesji.  Goście według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Krzysztof Jan Banucha  

2. Dariusz Butkiewicz 

3. Ryszard Franciszek Ferenc 

4. Marcin Krzysztof Jotko  

5. Piotr Junko 

6. Adam Paweł Kaczmarek  

7. Danuta Kamioska  

8. Daniel Kogut  

9. Bogdan Kowieszko 

10. Marzena Maria Ołtuszewska  

11. Emil Mateusz Rooda  

12. Andrzej Salamonik  

13. Paweł Skowyrski 

14. Józef Uzar  

15. Krzysztof Marcin Widerski  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu LXIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 06 września 2023 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta” – 

druk 466. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta” – 

druk 467. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta” – 

druk 468. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta” – 

druk 469. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody – druk 470. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Orneta zajętych pod placówki świadczące usługi bytowe i opiekuocze osobom wymagającym 

całodobowej opieki z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności w ramach pomocy de minimis 

– druk 471. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę – druk 472. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Orneta a Gminą Miłakowo i Gminą Godkowo w zakresie powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w 2024 r. na linii komunikacyjnej na trasie Miłakowo – Podągi – 

Orneta – druk 473. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie, sposobu 

rozliczania oraz kontroli wykorzystania dotacji celowych udzielanych z budżetu Gminy Orneta 

stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody działkowe na obszarze Gminy Orneta – 

druk 474. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety 

zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej – druk 475. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  nieodpłatnego nabycia od Skarbu Paostwa 

nieruchomości położonej na terenie gminy Orneta – druk 476. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 477. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2023 r. – druk 478. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2024-2034 – druk 461. 

19. Uchwalenie budżetu gminy Orneta na 2024 rok - druk 462: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu gminy, 

c) odczytanie opinii stałych komisji Rady Miejskiej o projekcie budżetu gminy, 

d) przedstawienie przez Burmistrza uwzględnionych wniosków komisji do projektu budżetu oraz 

wniosków nieuwzględnionych w projekcie budżetu wraz z uzasadnieniem przyczyn ich odrzucenia, 

e) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi poprawkami, 

f) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2024 r. 
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20. Zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na 2024 rok: 

a) plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych Rady Miejskiej na 2024 

r. 

b) plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa Publicznego Rady Miejskiej na 

2024 r., 

c) plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2024 r. 

21. Przedstawienie i przyjęcie protokołu kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 23.11.2022 r. – 06.12.2023 r. 

dotyczącej funkcjonowania sieci szkół podstawowych na terenie miasta i gminy Orneta. 

22. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

23. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.)  

24. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

25. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

26. Informacje i komunikaty. 

27. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar:  Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Bardzo proszę o zajmowanie 

miejsc. Proszę o odczytanie komunikatu.  

Radny Marcin Jotko: Informacja dla uczestników 67 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 grudnia 

2023 roku. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i jest rejestrowana w formie 

dźwięku i obrazu. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Administratorem danych osobowych jest Rada Miejska w 

Ornecie. Paostwa dane osobowe będą przetwarzane w celu realizacji obowiązków prawnych 

ciążących na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do wykonania zadania 

realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej 

administratorowi. Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 rozporządzenia Unii 

Europejskiej z dnia 27 kwietnia 2016 r., w związku z artykułem 20 ustęp 1b ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym stanowiącym, iż obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeo rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Pełną 

informację dotyczącą przetwarzania danych osobowych można uzyskad na stronie internetowej 

Urzędu Miejskiego w Ornecie i w Biuletynie Informacji Publicznej urzędu. Klauzula informacyjna 

wywieszona jest również na drzwiach wejściowych do sali, w których odbywa się sesja. Uczestnicy 

sesji, którzy nie chcą, aby ich wizerunek był rozpowszechniany mogą stanąd w miejscu nieobjętym 

zasięgiem kamer. Jednocześnie informuję osoby uczestniczące w sesji Rady Miejskiej, aby w trakcie 

swoich wypowiedzi bez uzasadnionej potrzeby, nie ujawniały danych osób niebędących 

funkcjonariuszami publicznymi, nie pełniących funkcji publicznej, ani nie związanych z tą funkcją. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Otwieram 67 sesję Rady Miejskiej w Ornecie. 

Bardzo serdecznie witam wszystkich paostwa radnych. Witam gości. Pana Ireneusza Popiela 

Burmistrza Ornety. Zastępcę Burmistrza Ornety pana Andrzeja Gierlofa. Skarbnika Gminy panią Annę 

Kich. Radcę prawnego urzędu mecenasa Krzysztofa Gulbinowicza. Witam sołtysów i 
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przewodniczących zarządów osiedli mieszkaoców, kierowników jednostek organizacyjnych, 

pracowników urzędu miejskiego oraz mieszkaoców gminy Orneta uczestniczących tutaj na sesji albo 

oglądających sesję zdalnie. Przechodzimy do... Zamykamy punkt 1.  

  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Proszę o włączenie kworum. W sesji uczestniczy 13 radnych z 15 osobowego składu. Dzisiejsza sesja 

jest prawomocna, możemy podejmowad wszelkie uchwały. Zamykamy punkt 2. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 3. Propozycje zmian w porządku obrad. 

Zgłaszam 2 propozycje. Proszę o wprowadzenie 2 projekt uchwał. Projekt uchwały w sprawie uznania 

petycji za niezasługującą na uwzględnienie, druk 479 oraz projekt uchwały w sprawie uznania petycji 

za nie nie uzasad.. niezasługującą na uwzględnienie, druk 480. Czy są jakieś jeszcze inne propozycje? 

Nie widzę, w takim razie prosimy o włączenie głosowania. Pierwsza, czyli to jest pierwsza propozycja 

uchwała na druku 479. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 13 radnych. Będzie to 

rozpatrywane w punkcie, w punkcie 18. 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako pkt 18 - Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - druk 479 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar 

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

Imienny wykaz głosowania w sprawie głosowania zm. W porządku obrad , wprowadzenie jako pkt 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie, druk 

479- stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I druga, drugie głosowanie. Projekt uchwały w sprawie uznania 

petycji za nie zasługująca na uwzględnienie, druk 480. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 13 głosów za. Ten projekt uchwały będzie rozpatrywany w punkcie 19. 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako pkt 19 - Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - druk 480.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie głosowania Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie 

jako pkt 19 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na 

uwzględnienie - druk 480- stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Zamykamy punkt 3. Przechodzimy do punktu... a przepraszam 

bardzo, chwilę przerwy. Zamykamy punkt 3. 
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Porządek obrad 

1. Otwarcie LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu LXIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 06 września 2023 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta" — 

druk 466. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta" — 

druk 467. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta" — 

druk 468. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta" — 

druk 469. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody — druk 470. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Orneta zajętych pod placówki świadczące usługi bytowe i opiekuocze osobom wymagającym 

całodobowej opieki z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności w ramach pomocy de minimis 

— druk 471. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę – druk 472. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Orneta a Gminą Miłakowo i Gminą Godkowo w zakresie powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w 2024 r. na linii komunikacyjnej na trasie Miłakowo – Podągi – 

Orneta – druk 473. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie, sposobu 

rozliczania oraz kontroli wykorzystania dotacji celowych udzielanych z budżetu Gminy Orneta 

stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody działkowe na obszarze Gminy Orneta – 

druk 474. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety 

zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej – druk 475. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Skarbu Paostwa 

nieruchomości położonej na terenie gminy Orneta – druk 476. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 477. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2023 r. – druk 478. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - 

druk 479 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - 

druk 480. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2024-2034 – druk 461. 

21. Uchwalenie budżetu gminy Orneta na 2024 rok - druk 462: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu gminy, 
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c) odczytanie opinii stałych komisji Rady Miejskiej o projekcie budżetu gminy, 

d) przedstawienie przez Burmistrza uwzględnionych wniosków komisji do projektu budżetu oraz 

wniosków nieuwzględnionych w projekcie budżetu wraz z uzasadnieniem przyczyn ich odrzucenia, 

e) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi poprawkami, 

f) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2024 r. 

22. Zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na 2024 rok: 

a) plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych Rady Miejskiej na 2024 

r. 

b) plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa Publicznego Rady Miejskiej na 

2024 r., 

c) plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2024 r. 

23. Przedstawienie i przyjęcie protokołu kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 23.11.2022 r. – 06.12.2023 r. 

dotyczącej funkcjonowania sieci szkół podstawowych na terenie miasta i gminy Orneta. 

24. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

25. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

26. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

27. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

28. Informacje i komunikaty. 

29. Zamknięcie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu LXIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 06 września 2023 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 4. Przyjęcie protokołu 63 sesji Rady 

Miejskiej w Ornecie z dnia 6 września 2023 roku. Protokół był do wglądu w biurze rady oraz na e-

sesji. Czy ktoś z paostwa ma uwagi do tego protokołu? Nie ma. W takim razie proszę włączyd 

głosowanie. Kto jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 11 głosów za. 2 

wstrzymujące. Protokół 63 sesji Rady Miejskiej został przyjęty. Zamykamy punkt 4. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu LXIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 06 września 

2023 r. 

Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (11) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria 

Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko 

NIEOBECNI (2)Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcie protokołu LXIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 

06 września  2023 r.- stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta" 

— druk 466. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie nadania tytułu Honorowy obywatel Gminy Orneta, druk 466. Ten projekt uchwały był 
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opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa 

ma uwagi do tego projektu uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania. Kto jest 

za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Panie Adamie. Jeszcze raz proszę spróbowad. Jaki pana głos 

jest? Bardzo proszę o włączenie za. 13 głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 5. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy 

Obywatel Gminy Orneta" — druk 466. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu 

„Honorowy Obywatel Gminy Orneta" — druk 466, stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.76.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia r. - stanowi załącznik nr 7 

do protokołu sesji. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta" 

— druk 467. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie nadania tytułu Honorowy obywatela Gminy Orneta, druk 467. Był on opiniowany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma uwagi, 

albo pytania do tego projektu? Proszę pan... Proszę się zgłosid.  

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja bym prosił, żeby pan Przewodniczący powiedział nazwiska 

proponowane na Honorowego Obywatela Ornety.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo proszę ten projekt uchwały dotyczy pana Jerzego Bubeły. 

Czy ktoś z paostwa ma pytania albo uwagi? Nie ma. W takim razie przechodzimy do głosowania. Kto 

jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Adaś jak? Za. *z sali niezrozumiale+ Dobra, dziękuję. 13 

głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 6. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy 

Obywatel Gminy Orneta" — druk 467. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar 

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu 

„Honorowy Obywatel Gminy Orneta" — druk 467, stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.77.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia r. - stanowi załącznik nr 9 

do protokołu sesji. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta" 

— druk 468. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Gminy Orneta, druk 467, ksiądz Krzysztof Józefczyk. Czy 

są pytania lub uwagi do tego, do tego projektu? Proszę pani Kamioska. 

Radna Danuta Kamioska: Witam wszystkich serdecznie. Ja chciałabym zabrad głos w sprawie nadania 

Honorowego, tytułu Honorowego Obywatela naszej gminy, proboszczowi naszej parafii. Chciałabym 

wyrazid swoje obawy dotyczące tej decyzji związane z praktykami prowadzonymi przez 

wspomnianego proboszcza, które wywołują niezadowolenie wśród niektórych mieszkaoców i 

wiernych. Jednym z kluczowych problemów, który mnie niepokoi jest odmowa możliwości bycia 

przyszłym rodzicem chrzestnym. Brak możliwości zostania rodzicom chrzestnym, sprawia że wielu 

parafian jest zmuszonych szukad alternatywnych rozwiązao w innych parafiach, gdzie jest to możliwe. 

Co niewątpliwie stwarza dodatkowe trudności i niepokój dla rodziców pragnących ochrzcid swoje 

dzieci w naszej parafii. Niektórzy wobec powyższego nie robią tego wcale. Szanuję autonomię 

kościoła w ustalaniu swoich zasad, jednakże fakt, że w naszej parafii nie można ochrzcid dziecka, a w 

drugiej jest to możliwe, budzi ogromne wątpliwości i sprawia, że decyzje kościelne wydają się dla 

mnie niekonsekwentne. Podejście proboszcza, polegające na utrudnieniu procedur związanych z 

chrztem są sprzeczne z duchem wartości i równości, które stanowią fundament zdrowej społeczności 

a chciałabym, aby nasza społecznośd taką była. Działania te naruszają również prawa wiernych do 

praktykowania wiary w naszej parafii. Mam świadomośd, że tytuł Honorowego Obywatela jest 

przyznawany jednostkom za wyjątkowy wkład w rozwój i promocję wartości społecznej, ale wartośd 

równości jest dla mnie mocno naruszona. Jednakże biorąc pod uwagę wspaniałe kwestie 

zastanawiam się czy osoba, której działania stanowią przeszkodę w praktykowaniu wiary przez 

lokalna społecznośd, jest odpowiednim kandydatem do uhonorowania. Apeluję do paostwa jako 

przedstawicieli społeczności, abyście uwzględnili tę kwestię podczas nadania tego tytułu. Zaszczyt 

ten, powinien byd rezultatem pozytywnego wpływu na całą społecznośd oraz respektowania praw i 

potrzeb jej członków. ...że w planowanym głosowaniu wyrażą swoje stanowisko sprzeciwiające się 

nadaniu tego tytułu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z paostwa radnych chciałby zabrad głos? 

Ja myślę, że proszę paostwa, każdy ma prawo do wyrażenia swojego zdania. Myślę, że my, jak pani 

powiedziała jest autonomia między kościołem a paostwem. I kierujemy się głównie sprawami 

dotyczącymi dbania o kościół, o osiągnięcia, o remonty. Oczywiście uwzględnia się kwestie religijne. 

Ja myślę, że może my nie do kooca znamy przepisów prawa kościelnego i wtedy są takie problemy. Ja 

przynajmniej nie znam przypadków, żeby ksiądz utrudniał komuś wypełnianie swoich obowiązków 

religijnych. Czy ktoś z paostwa chciałby zabrad głos jeszcze? Jeżeli nie ma to przechodzimy do 

głosowania. Przepraszam pan Adam Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie, Szanowni 

paostwo. Trudno tutaj dyskutowad jednoznacznie na temat ten, który poruszyła pani radna. 

Natomiast tutaj zgadzam się z panem Przewodniczącym. Prawo świeckie, prawo kanoniczne. Znam 

księdza Józefczyka od wielu lat, księdza proboszcza. Nie słyszałem nigdy, żeby komukolwiek 

czegokolwiek zatrudniał, utrudniał. Pierwszy raz słyszę o czymś, o czymś takim, że coś takiego miało 

miejsce. Natomiast nie sądzę, znając księdza proboszcza, aby robił to złośliwie, niezgodnie z prawem 

kanonicznym, czy też z jakiegoś innego powodu. Jeżeli coś takiego mogło mied miejsce, trudno nam o 

tym dyskutowad dzisiaj, bo nie ma zainteresowanego, to myślę, że było związane z jakimiś 
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formalnymi tematami, związanymi z prawem kanonicznym. Natomiast Rada Miejska w swojej 

uchwale i w tym tytule, który przyznaje osobom zainteresowanym, no kieruje się jakby działalnością 

danej osoby na rzecz społeczeostwa, na rzecz społeczności lokalnej. Ja tutaj chciałbym podkreślid, w 

ujęciu świeckim, typowo świeckim, tutaj, ta działalnośd księdza proboszcza na polu pozyskiwania 

środków finansowych na modernizację kościoła. Na to co zostało zrobione i na zewnątrz i wewnątrz 

zasługują na, na naszą uwagę, na nasze uznanie. Natomiast nie chciałbym się absolutnie odnosid do 

spraw prawa kanonicznego, bo jakby to nie wchodzi tutaj w kwestie do analizy, opinii czy 

jakiekolwiek inne. Także moim zdaniem, no sprawy kościoła, sprawy prawa kanonicznego to jedna 

sprawa, natomiast kwestie świeckie są związane tutaj z działalnością samorządu Orneckiego. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pani radna Kamioska. 

Radna Danuta Kamioska: Dziękuję. Ja nie poruszam tutaj zupełnie kwestii prawa kanonicznego, mi 

chodzi tylko o po prostu traktowanie równe człowieka i zupełnie nie wchodzę w kategorię prawa 

kanonicznego. Chodzi mi o to, że nie są traktowani wszyscy nasi mieszkaocy jednakowo. Co mam 

przed sobą, zebrane podpisy, tak mnie poproszono, żebym tak zrobiła i tak to zrobiłam. Tu są podpisy 

nie wiem, 40-50 osób, które uważają tak jak ja, Uważam, że jest to kwestia, z którą na pewno 

spotkam się z proboszczem, i przedyskutuje na spokojnie, więc myślę, że że tutaj będzie dialog 

otwarty. Jednak zdania co do dzisiejszego głosowania nie zmieniam. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Paostwo. Ja absolutnie 

nie zamierzam dyskutowad nad tym, kto jakie ma zdanie o danym człowieku, ale mam obowiązek i 

prawo wyrazid swoje zdanie na temat zasług księdza Krzysztofa. Nie zapomnijmy o tym, że ksiądz 

Krzysztof bardzo wiele zrobił dla ratowania naszych zabytków w Ornecie. Bardzo wiele działao 

otwartych, działao dla Ornety jest podejmowanych z jego inicjatywy. Ja tylko przypomnę Marsz dla 

niepodległej, 11 listopada, co roku. To dzięki jego inicjatywie spotykamy się już od 13 lat w tym 

samym miejscu. Po mszy idziemy razem na cmentarz. Ja nie chciałbym polemizowad, ale uważam tak 

podobnie jak Adam Kaczmarek, radny, że rzeczywiście nie możemy poruszad tematów, 

indywidualnych tematów, załatwiania spraw kanonicznych, z tym co ten człowiek robi dla Ornety. To 

jest mniej więcej tak samo jakbyśmy byli w sądzie, byli w sądzie, i pani mówiąc do sędziego, mówiła 

by o tym, że nie wiem, jest dzisiaj ładna pogoda. A sędzia by powiedział do pani, jaki ma to związek ze 

sprawą? Konkretnie, jaki ma to związek ze sprawą. To jest myślę, że niepodważalne. Oczywiście 

paostwo decydujecie o tym i bardzo się cieszę, że ten wniosek wpłynął. A na koniec powiem, że każdy 

obywatel tego miasta, ma prawo do tego, żeby zauważad pracę innych ludzi. I namawiam wszystkich 

paostwa do tego, także, żebyście składali swoje wnioski, żeby uhonorowad ludzi, którzy według was, 

zasłużyli na to miano. Tutaj nie ma żadnej, ani polityki, ani indywidualnych podejśd do człowieka. To 

jest prawo wszystkich ludzi, to też są podpisy ludzi, którzy zauważyli tę ciężką pracę jaką wykonuje 

ksiądz Krzysztof Józefczyk dla Ornety. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, pan radny Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Ja tylko ostatnie zdanie w tej sprawie. Bardzo żałuję, że ta sprawa, jakby 

wyszła, dzisiaj dopiero, na sesji. Ten projekt uchwały był zgłoszony znacznie wcześniej i mogliśmy 

naprawdę i dyskutowad na te tematy w różny sposób i z osobami zainteresowanymi. Natomiast, no 

dzisiaj ciężko się do tego absolutnie odnieśd, bo no ja przynajmniej, nie słyszałem, żeby takie pismo 

wpłynęło wcześniej do Biura Rady, czy do któregokolwiek z radnych. Ale to tylko taka moja sugestia. 

Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Każdy zresztą swoje zdanie wyrazi w głosowaniu. I nikt 

nikomu nie broni swoich poglądów wyrażad. Czy ktoś jeszcze z paostwa? Nie widzę. W takim razie 

przejdziemy do głosowania. Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 10 głosów... Przepraszam, jeszcze pan Andrzej Salamonik. 11 głosów, za 1 przeciw, 1 

wstrzymujący. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy 

Obywatel Gminy Orneta" — druk 468. 

 Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (11) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, 

Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Józef Uzar  

PRZECIW (1) Danuta Kamioska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Paweł Skowyrski 

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu 

„Honorowy Obywatel Gminy Orneta" — druk 468- stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.78.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Orneta" 

— druk 469. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Orneta, druk 469, chodzi o księdza 

Kocioskiego. Czy ktoś z paostwa ma uwagi albo pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę, w 

takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Pan Adam 

Kaczmarek jeszcze. *z sali niezrozumiale+ Za, pani Kasiu, już? 12 głosów za, 1 wstrzymujący, uchwała 

została podjęta. Zamykamy punkt 8. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy 

Obywatel Gminy Orneta" — druk 469. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (12) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko,Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek, Danuta Kamioska, Daniel Kogut, Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska ,Andrzej Salamonik, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)Paweł Skowyrski 

NIEOBECNI (2)Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu 

„Honorowy Obywatel Gminy Orneta" — druk 469 - stanowi załącznik nr 12 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.79.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu sesji. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody — druk 470. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody, druk 470. Ten projekt uchwały był opiniowany na 

Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa Publicznego otrzymał opinię pozytywną 

oraz na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma 

pytania albo uwagi do tego projektu? Pan Dariusz Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja chciałbym...Witam samorząd, witam mieszkaoców. Ja chciałbym 

przybliżyd mieszkaocom Ornety, żeby wiedzieli o co chodzi. Chodzi o te 2 drzewa, które stoją przed 

wejściem do ratusza. Jeden już obumarły, oczywiście a drugi w tej chwili stanowi zagrożenie, według 

ekspertyz, i też wymaga właściwie wycięcia. I też na komisjach była dyskusja co dalej robid. Mam 

pytanie do pana Burmistrza czy, czy ta wersja posadzenia na te miejsce nowych, nowych rzeczy jest 

brana pod uwagę? Czy, czy jakaś inna wersja? A jeżeli, jeżeli tak to, to czy będą to posadzone takie 

większe drzewa? Nie mniejsze, tylko większe, żeby szybko urosło. Czy coś, są jakieś plany na ten 

temat? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan Burmistrz Gierlof. 

Zastępca Burmistrza Andrzej Gierlof: Dzieo dobry paostwu. Potwierdzę tak samo jak na komisji, że 

brane są pod uwagę nowe nasadzenia, ale też tak jak powiedziałem, wymaga to uzgodnienia z 

konserwatorem zabytków. Teren starego miasta i obsadzenia plan jest taki, żeby skorzystad z 

pierwowzoru przedwojennego, nasadzeo niski drzew kulistych, wokół ratusza. Najpierw trzeba to 

wyciąd. Ta decyzja Rady, która ewentualnie zostanie podjęta, pozwala tylko na zdjęcie statusy 

ochrony z tego drzewa, jest pomnikiem przyrody. Zezwolenie na wyrąb, jeszcze trzeba będzie 

uzyskad, ale plany nasadzeo kolejnych są. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Nie widzę więcej zgłoszeo. Przechodzimy do głosowania. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy 

punkt 9. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia statusu pomnika 

przyrody — druk 470. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar 

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia statusu 

pomnika przyrody — druk 470- stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.80.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu sesji. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Orneta zajętych pod placówki świadczące usługi bytowe i opiekuocze osobom 

wymagającym całodobowej opieki z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności w ramach 

pomocy de minimis — druk 471. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 10 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości na terenie gminy Orneta zajętych pod 

placówki świadczące usługi bytowe i opiekuocze osobom wymagającym całodobowej opieki z 

powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności w ramach pomocy de minimis, druk 471. Ten 

projekt uchwały był opiniowany na Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa 

Publicznego i otrzymał opinię pozytywną. I na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, również opinie 

pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma uwagi albo pytania do tego projektu? Nie widzę. Proszę włączyd 

głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, uchwała została podjęta. 

Zamykamy punkt 10. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od 

nieruchomości na terenie Gminy Orneta zajętych pod placówki świadczące usługi bytowe i 

opiekuocze osobom wymagającym całodobowej opieki z powodu wieku, choroby lub 

niepełnosprawności w ramach pomocy de minimis — druk 471. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku 

od nieruchomości na terenie Gminy Orneta zajętych pod placówki świadczące usługi bytowe i 

opiekuocze osobom wymagającym całodobowej opieki z powodu wieku, choroby lub 

niepełnosprawności w ramach pomocy de minimis — druk 471- stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.81.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 17 do protokołu sesji. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę – druk 472. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę, druk 472. Był ten projekt 

opiniowany na Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa, Bezpieczeostwa Publicznego oraz na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś paostwa ma pytania 

albo uwagi do tego projektu uchwały? Pan Piotr Junko, bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Dzieo dobry. Panie Burmistrzu, proszę o informację dlaczego tylko na pół roku 

planujemy? Może, może inaczej. Dlaczego pan zdecydował, że na pół roku jest dofinansowanie do 

metra sześciennego dla mieszkaoców? Co z dalszym pół roku, co z drugim półroczem, przyszłego 

roku? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Szanowni Paostwo to oczywiście nie jest nic 

nadzwyczajnego, że to jest zaproponowane tylko na razie, na pierwsze półrocze. Oczywiście dzisiaj 

borykamy się, za chwilę o tym też będziemy mówid, przy omawianiu projektu budżetu na 2024 rok, z 

różnymi problemami związanymi chociażby z zabezpieczeniem środków finansowych na podwyżki 
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minimalnego wynagrodzenia i podwyżki dla wszystkich pracowników gminy Orneta. To jest kwota, 

którą musimy zabezpieczyd, kwota, którą musimy zabezpieczyd to 1 700 000 zł z naszego budżetu 

gminy Orneta. W związku z tym, na tę chwilę tak jak zawsze to robimy planując budżet. Nie wiem czy 

paostwo pamiętają, przygotowaliśmy w projekcie budżetu na 2023 rok tylko częśd środków 

finansowych na szkoły podstawowe, przedszkola i jednostki organizacyjne. Nie było to w 100% dla 

wszystkich jednostek, zabezpieczonych środków finansowych w ciągu roku budżetowego, także na 

sesjach Rady Miejskiej, zmienialiśmy budżet dokładając te pieniądze, w sytuacji, w której 

otrzymywaliśmy, czy to zwiększone pieniądze z zewnątrz, czy też pieniądze z odzyskiwanych, czy 

zapłaconych podatków. W związku z tym tutaj nie widzę nic nadzwyczajnego. Nic złego się nie dzieje. 

Oczywiście na razie jest to po prostu pierwsze półrocze, żebyśmy mogli spokojnie ludziom przekazad 

nie tylko tę informację, ale także dopłaty do metra sześciennego wody, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja chciałbym tylko dopowiedzied, żeby była jasnośd dla mieszkaoców, że 

to jest dopłata z budżetu miasta i gminy, czyli budżetu mieszkaoców, do ceny wody, która jest 

wysoka, ze względu na trudną sytuację finansową PWiK-u i żeby złagodzid ten, tą cenę, ta dotacja jest 

z budżetu gminy, która mogłaby oczywiście służyd na inne cele, ale ona wynika z tej trudnej sytuacji. 

To jest tak jakby złagodzenie, złagodzenie trochę tej podwyżki dla mieszkaoców. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan Burmistrz Gierlof. 

Zastępca Burmistrza Andrzej Gierlof: Po raz kolejny sprostuję tutaj radnego Butkiewicza, bo co roku 

powtarza się ta sama śpiewka. Dotacja do taryfy wody, w ogóle nie wpływa na sytuację finansową 

PWIK. I nie jest pomocą dla PWIK-U. Dotacja do taryfy wody pomaga każdemu mieszkaocowi z 

osobna. Mieszkaniec płaci o tę kwotę dotacji mniej. I proszę no nie używad już tego argumentu, bo on 

się staje po prostu nudny. Dziękuję. Pan Burmistrz Popiel. Ja tylko krótko powiem, że dla przykładu 

milion złotych, milion złotych ze swojego budżetu dokłada gmina Braniewo, a gmina Lelkowo 340 000 

zł ze swojego budżetu dla mieszkaoców oczywiście, a nie dla swojego PWIK-u dokłada, dopłaca do 

metra sześciennego wody. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan radny Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Wiceburmistrz niedokładnie słucha, bo ja tym razem nie powiedziałem 

dopłaty do PWIK-u, tylko dopłata do mieszkaoców ze względu na wysoką taryfę PWIK-u i na złą 

sytuację. Nie powiedziałem, że jest dopłata do PWIK-u. Także tutaj pan niesłusznie mnie oskarża o, że 

ja znowu powiedziałam o dopłaty do PWIK-u. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie ma więcej zgłoszeo, przechodzimy do głosowania. Kto jest za? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 11. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę – druk 472. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do 

taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę – druk 472 - stanowi załącznik nr 18 do protokołu sesji. 
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Uchwała nr BRM.0007.82.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 19 do protokołu sesji. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Orneta a Gminą Miłakowo i Gminą Godkowo w zakresie powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w 2024 r. na linii komunikacyjnej na trasie Miłakowo – Podągi 

– Orneta – druk 473. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 12 porządku obrad. Podjęcie uchwały, 

druk 473, w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy gminą Orneta a gminą 

Miłakowo i gminą Godkowo w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w 2024 r. na linii komunikacyjnej na trasie Miłakowo-Podągi-Orneta. Ten projekt był 

opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania. kto z paostwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za. Uchwała 

została podjęta. Zamykamy punkt 12. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Orneta a Gminą Miłakowo i Gminą Godkowo w zakresie 

powierzenia zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w 2024 r. na linii komunikacyjnej 

na trasie Miłakowo – Podągi – Orneta – druk 473. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2)Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Orneta a Gminą Miłakowo i Gminą Godkowo w 

zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w 2024 r. na linii 

komunikacyjnej na trasie Miłakowo – Podągi – Orneta – druk 473 - stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.83.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 21 do protokołu sesji. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie, sposobu 

rozliczania oraz kontroli wykorzystania dotacji celowych udzielanych z budżetu Gminy Orneta 

stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody działkowe na obszarze Gminy Orneta 

– druk 474. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 13 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie sposobu rozliczenia oraz kontroli 

wykorzystania dotacji celowych udzielanych z budżetu gminy Orneta stowarzyszeniom ogrodowym 

prowadzącym Rodzinne Ogrody Działkowe na obszarze Gminy Orneta, druk 474. Ten projekt uchwały 

był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa ma jeszcze jakieś pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, w takim razie 
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przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 13 głosów, 

uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 13. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o 

udzielenie, sposobu rozliczania oraz kontroli wykorzystania dotacji celowych udzielanych z budżetu 

Gminy Orneta stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody działkowe na obszarze 

Gminy Orneta – druk 474. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar 

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda, Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu 

postępowania o udzielenie, sposobu rozliczania oraz kontroli wykorzystania dotacji celowych 

udzielanych z budżetu Gminy Orneta stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody 

działkowe na obszarze Gminy Orneta – druk 474 - stanowi załącznik nr 22 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.84.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 23 do protokołu sesji. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety 

zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej – druk 475. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej, druk 

475. Ten projekt uchwały był opiniowany na Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i 

Bezpieczeostwa Publicznego oraz na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię 

pozytywną. Czy są jakieś pytania albo uwagi do tego projektu? Proszę pan radny Junko. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję, ja tylko bym prosił o przedstawienie informacji mieszkaocom czy radni 

będą mieli większe diety, mniejsze czy zostają na tym samym poziomie? Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Diety zostają na tym samym poziomie. A jest to konsekwencja 

podniesienia najniższej krajowej, więc trzeba obniżyd procenty i to tylko tyle. Czy jeszcze są pytania 

albo uwagi? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania. Kto z paostwa radnych jest za? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 14. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad 

wypłacania diety zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej – druk 475. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i 
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zasad wypłacania diety zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej – druk 475 - stanowi załącznik nr 24 do 

protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.85.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 25 do protokołu sesji. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Skarbu Paostwa 

nieruchomości położonej na terenie gminy Orneta – druk 476. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie nieodpłatnego nabycia od skarbu paostwa nieruchomości położonej na terenie gminy 

Orneta, druk 476. Ten projekt uchwały był opiniowany na Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa, 

Bezpieczeostwa Publicznego oraz na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię 

pozytywną. Czy są jakieś pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, w takim razie przechodzimy 

do głosowania. Kto z paostwa jest za uchwałą? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za. 

Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 15. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia od Skarbu 

Paostwa nieruchomości położonej na terenie gminy Orneta – druk 476. 

 Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2)Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 

nabycia od Skarbu Paostwa nieruchomości położonej na terenie gminy Orneta – druk 476 - stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.86.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 27 do protokołu sesji. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 477. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 16 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Orneta na lata 2023-2034, druk 477. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma pytania albo uwagi do tego 

projektu? Nie widzę, w takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto z paostwa jest za podjęciem 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 11 głosów za, 2 wstrzymujące, uchwała została 

podjęta. Zamykamy punkt 16. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 477. 

Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Strona 17 z 45 

BRM.0002.13.2023 Protokół nr 13/2023 LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 grudnia 2023 r. 
 
Wyniki imienne: ZA (11) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Marzena Maria 

Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Piotr Junko, Bogdan Kowieszko 

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 477 - stanowi 

załącznik nr 28 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.87.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 29 do protokołu sesji. 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2023 r. – druk 478. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 17 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 rok, druk 478. 

Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię 

pozytywną. Czy są jakieś pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, w takim razie proszę 

włączyd głosowanie. Kto z paostwa jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 

13 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 17. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2023 r. – druk 478. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2)Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 r. – druk 478 - stanowi załącznik nr 30 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.88.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 31 do protokołu sesji. 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - 

druk 479. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 18 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie uznania petycji za nie zasługują na uwzględnienie, druk 479. Czy ktoś z paostwa 

ma pytania lub uwagi do tego projektu uchwały? Nie widzę, w takim razie przychodzimy do 

głosowania. Kto z paostwa jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 

głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 18. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą 

na uwzględnienie - druk 479. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski 

  

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za 

niezasługującą na uwzględnienie - druk 479 - stanowi załącznik nr 32 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.89.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 33 do protokołu sesji. 

 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie - 

druk 480. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie, druk 480. Ten projekt był opiniowany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma uwagi do 

tego projektu? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje? Za 13 głosów, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 19. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą 

na uwzględnienie - druk 480. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania petycji za 

niezasługującą na uwzględnienie - druk 480- stanowi załącznik nr 34 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.90.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 35 do protokołu sesji. 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na 

lata 2024-2034 – druk 461. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 20. Podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034, druk 461. Ten 

projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i na Komisji, Gospodarki, 

Bezpieczeostw... Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa Publicznego oraz na Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa ma uwagi albo pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 



Strona 19 z 45 

BRM.0002.13.2023 Protokół nr 13/2023 LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 grudnia 2023 r. 
 
do głosowania. Kto z paostwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 11 głosów za, 2 

wstrzymujące, uchwała została podjęta. I 5 minut przerwy ogłaszam. Wznawiam obrady. Zamykamy 

punkt 20. 

 

Uchwała RIO w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Ornety projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej PROGNOZY Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034, stanowi załącznik nr 36, do 

protokołu sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Orneta na lata 2024-2034 – druk 461. 

Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (11)Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria 

Ołtuszewska, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko 

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 – druk 461- stanowi załącznik nr 37 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.91.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 38 do protokołu sesji. 

 

21. Uchwalenie budżetu gminy Orneta na 2024 rok - druk 462: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 21. 21 uchwalenie budżetu gminy Orneta 

na 2024 rok. Pani Kasiu nie włączone. Włączony 21? O, już, dobra. I przechodzimy do podpunktu a - 

odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. Bardzo proszę o odczytanie. 

Radny Marcin Jotko: Uchwała Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2024 rok. Na podstawie ustawy o samorządzie gminnym, ustawy o finansach publicznych oraz 

ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego paostwa, Rada Miejska w Ornecie uchwala co następuje: Paragraf 1. Dochody 

budżetu gminy w wysokości 79 574 234,80. Zgodnie z załącznikiem nr 1. Z tego dochody bieżące w 

wysokości 62 miliony 151 tysięcy 384 tysiące zł... 384 zł. Dochody majątkowe w wysokości 17 422 

850,80. Paragraf 2 ustęp 1. Wydatki budżetu gminy w wysokości 81 614 234,80 zł, zgodnie z 

załącznikiem nr 2. Z tego wydatki bieżące w wysokości 63 847 062,76 zł. Wydatki majątkowe w 

wysokości 17 767 172,04 zł. Ustęp 2. Wydatki inwestycyjne w 2024 roku - w wysokości 14 980 172,04 

zł, zgodnie z załącznikiem nr 3. Ustęp 3. Pozostałe wydatki majątkowe w 2024 roku w wysokości 2 

787 000, zgodnie z załącznikiem nr 3a. Ustęp 4. Dochody i wydatki związane z realizacją zadao z 

zakresu administracji rządowej i innych zleconych jednostek samorządu terytorialnego odrębnymi 

ustawami stanowią załącznik nr 4. Zadao realizowanych w drodze umów lub porozumieo między 

jednostkami samorządu terytorialnego stanowią załącznik nr 5. Paragraf 3 ustęp 1. Deficyt budżetu 

gminy w wysokości 2 mln 40 tysięcy zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z kredytu w kwocie 

280 000 nadwyżką z lat ubiegłych 1 760 000 zł. Paragraf 4 ustęp 1. Przychody budżetu w wysokości 4 
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260 000, rozchody w wysokości 2 220 000, zgodnie z załącznikiem nr 6. Paragraf 5. Limity zobowiązao 

z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych, kredytów 

zaciąganych na: Punkt 1. Sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 2 500 000. Punkt 2. 

Spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązao z tytułu pożyczek i kredytów w kwocie 2 220 000. Punkt 3. 

Sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 280 000 zł. Paragraf 6 ustęp 1. Ustala się 

dochody z tytułu opłat, o których mowa w artykule 9 ustęp 11 ustawy z dnia 26 października 1982 

roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w wysokości 83 040 zł. Ustęp 2. 

Dochody, o których mowa w ustępie 1, przeznacza się na działania mające na celu realizację lokalnej 

międzysektorowej polityki przeciwdziałanie negatywnym skutkom spożywania alkoholu, zgodnie z 

artykułem 9 ustęp 4 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Ustęp 3. 

Ustala się dochody w kwocie 268 000 z tytułu wydawania zezwoleo na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki w kwocie 313 290 000 na realizację zadao określonych w Gminnym 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Paragraf 4. Ustala się wydatki w 

kwocie 37 750 zł na realizację zadao określonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania 

Narkomanii. Paragraf 7. Ustala się dochody i wydatki z tytułu opłat i kar, o których mowa w artykule 

402 ustawy z 27 kwietnia prawo ochrony środowiska. Punkt 1. Dochody w wysokości 25 000. Punkt 2. 

Wydatki w wysokości 25 000. Paragraf 8. Ustala się dochody i wydatki gminy z tytuł opłat, o których 

mowa w artykule 6 ustawy z dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach. Punkt 1. Dochody w wysokości 4 103 486,00. Wydatki w wysokości 4 103 486,00. Paragraf 9 

ustęp 1. Wydatki budżetu na 2024 rok obejmują zadania jednostek pomocniczych Gminy, na łączną 

kwotę 457 015,32 zł, w tym ze środków funduszu sołeckiego na kwotę 445 015,32 zł zgodnie z 

załącznikiem nr 7. Ustęp 2. Na zadania osiedli przeznacza się kwotę 12 000, po 3000 zł dla każdego 

osiedla, zapisaną w rezerwie celowej. Punkt 3. Ustęp 3. Środki ujęte w rezerwie celowej zostaną 

przeniesione do poszczególnych działów klasyfikacji budżetowej po przedłożeniu przez 

przewodniczących osiedli planów finansowo-rzeczowych na 2024 rok. Paragraf 10. Zestawienie 

planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu jednostki samorządu terytorialnego stanowi 

załącznik nr 8. Paragraf 11 ustęp 1. Plan dochodów w łącznej kwocie rachunku dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych prowadzących działalnośd na podstawie ustawy o systemie 

oświaty i wydatków nimi finansowanych. Dochody: 1 202 100,00 zł Wydatki: 1 202 100,00 zł, zgodnie 

z załącznikiem nr 9. Paragraf 2. Rezerwa ogólna wynosi 110 000 zł. Rezerwa celowa wynosi 197 000 

zł, z tego 185 zł z przeznaczeniem na zarządzanie kryzysowe, 12 000 z przeznaczeniem na wydatki w 

osiedlach. Paragraf 13 ustęp 1. Upoważnia się Burmistrza Ornety do zaciągania kredytów i pożyczek 

oraz emitowanie papierów wartościowych do wysokości poszczególnych limitów zobowiązao 

określonych w paragrafie 5 uchwały na: Punkt 1. Finansowanie przejściowego deficytu budżetu. 

Punkt 2. Spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązao z tytułu emisji papierów wartościowych oraz 

zaciągniętych pożyczek i kredytów. Punkt 3. Finansowanie planowanego deficytu budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego. Ustęp 2. Ponadto upoważnia się Burmistrza Ornety do Punkt 1. 

Dokonywania zmian w planie wydatków innych niż określone w artykule 257 ustawy o finansach 

publicznych z wyłączeniem przeniesieo wydatków między działami to jest do: dokonywania zmian w 

planie wydatków wynagrodzeo nie powodujących ich zwiększenia, dokonywania zmian między 

zadaniami inwestycyjnymi w obrębie działu nie powodujących likwidacji zadania, przekazania 

dyrektorom jednostek budżetowych, które prowadzą działalnośd określoną w ustawie z dnia 7 

września 1991 r. o systemie oświaty uprawnieo do dokonywania przeniesieo dochodów i wydatków 

w ramach dochodów na wydzielonym rachunku. Punkt 2. Zaciągania zobowiązao na finansowanie 

wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne, na programy i projekty realizowane ze środków 
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Unii Europejskiej lub bezzwrotnych środków zagranicznych oraz na zadania wynikające z kontraktów 

Wojewódzkich, do wysokości określonej w załączniku nr 3. Punkt B. Z tytułu umów, których realizacja 

w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania gminy, i 

z których wynikające, wynikają płatności wykraczające poza rok budżetowy. Punkt, ustęp 3. W celu 

realizacji zadao związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego paostwa, upoważnia się Burmistrza Ornety do dokonywania zmian w planie 

dochodów i wydatków budżetowych Gminy w tym dokonywania przeniesieo wydatków między 

działami klasyfikacji budżetowej, do dokonywania czynności, o których mowa w artykule 258 ustęp 1 

punkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 o finansach publicznych, do dokonywania zmian w planie 

wydatków budżetu gminy związanych z wprowadzeniem nowych inwestycji lub zakupów 

inwestycyjnych o ile zmiana ta nie pogorszy wyniku budżetu. Paragraf 14. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Ornety. Paragraf 15. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2024 

roku i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmiosko-Mazurskiego. 

Uzasadnienie do projektu budżetu gminy Orneta na 2024 rok. Budżet gminy Orneta na 2024 rok 

został opracowany zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie określenia procedury 

opracowania i uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu. Zgodnie z powyższymi dokumentami przyjęto następujące 

zasady przy opracowaniu materiałów planistycznych do dochodów, do budżetu. Dochody. A) 

Planowane dochody z majątku Gminy ustala się w oparciu o zawarte umowy i wydane decyzje, a w 

zakresie sprzedaży, o szacunek uwzględniając aktualne ceny rynkowe. B) Pozostałe dochody własne 

takie jak opłaty i podatki lokalne ustala się na poziomie podjętych uchwał lub przewidywanych. C) 

Dotacje na zadania zlecone oraz własne ustalone zgodnie z informacją przekazaną przez Wojewodę 

Warmiosko-Mazurskiego. D) Kwoty subwencji, zgodnie z informacją Ministra Finansów z dnia 13 

października 2023 r. E) Dochody z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych w 

kwocie prognozowanej przez Ministra Finansów. F) Pozostałe dochody na podstawie informacji 

własnych, na przykład oszacowanych opłat za zezwolenia na obrót wyrobami alkoholowymi. Wydatki. 

Poziom planowanych wydatków rzeczowych i usług oraz wydatków związanych z utrzymaniem 

jednostek budżetowych odpowiadający przewidywanemu wykonaniu wydatków w 2023 roku, z 

wyłączeniem wydatków o charakterze jednorazowym mającym miejsce w roku 2023. 

Wynagrodzenia. Uwzględniając wszystkie składniki wynagrodzenia, zasadnicza, wysługa lat i dodatki, 

zaplanowano stawki wynagrodzenia zasadniczego o kwotę 642 zł od stycznia do czerwca 2024 oraz 

dodatkowo 58 zł od lipca do grudnia, do etatu pracowników administracji i obsługi we wszystkich 

jednostkach Gminy Orneta. Nauczycielom zapewniono w budżecie wzrost płac o 12.3%. Przy 

kalkulacjach uwzględniono nagrody jubileuszowe. Przewiduje się wydatki przeznaczone na zadania 

wnioskowane do realizacji przez organizacje pozarządowe i inne podmioty określone w ustawie o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Na podstawie materiałów źródłowych Burmistrz 

przyjął projekt uchwały budżetowej na 2024 rok w wysokości: dochody w wysokości 79 574 234,80 zł. 

2. Wydatki w wysokości 81 614 234,80 zł. 3. Deficyt wysokości 2 040 000,00. 4. Przychody w kwocie 4 

260 000,00, w tym 2 500 000,00 z kredytu. 5. Rozchody w kwocie 2 220 000,00 zł. Planowane 

zadłużenie gminy po przyjętych założeniach na koniec roku 2024 wyniesie 24 510 000,00 zł. 

Zadłużenie może ulec zmianie w zależności od zamknięcia roku budżetowego 2023 i 2024. Dochody 

budżetowe w kwocie 79 574 234,80 zł zawierają dochody bieżące w wysokości 62 151 384,00 zł, 

dochody majątkowe 17 422 850,80 zł, w tym ze sprzedaży majątku Gminy Orneta 1 400 000 zł. 

Wydatki budżetowe w kwocie 81 614 234,80 zł zostały przeznaczone na: 1. Wydatki bieżące 63 847 

62,76 zł, w tym wynagrodzenia i składki od nich naliczane 28 210 994,00 zł, wydatki związane z 
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realizacją statutowych zadao jednostek 18 359 370,76 zł, dotacje na zadania bieżące 5 014 952,00 zł, 

świadczenia na rzecz osób fizycznych 10 661 746,00 zł, wydatki na obsługę długu, odsetki bankowe 1 

600 000,00 zł. 2. Wydatki majątkowe 17 767 172,04 zł, w tym inwestycyjne 14 980 172,04 zł. 

Załącznik nr 3 do projektu uchwały. Dotacje na zadania majątkowe 2 787 000,00. Załącznik nr 3a do 

projektu uchwały. Projekt budżetu gminy został opracowany w zakresie szczegółowej prezentacji 

danych w poszczególnych załącznikach w oparciu o podział dochodów i wydatków według klasyfikacji 

budżetowej. Przyjęta forma oraz układ tabelaryczny prezentowanych informacji uwzględnia wytyczne 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Zamykamy podpunkt a. 

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu gminy, 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do podpunktu b. Odczytanie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o projekcie budżet gminy. Bardzo proszę o odczytanie. 

 

Radny Marcin Jotko odczytał opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżet gminy, która 

stanowi załącznik nr 39 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, zamykamy podpunkt B. 

 

c) odczytanie opinii stałych komisji Rady Miejskiej o projekcie budżetu gminy, 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do podpunktu C. Odczytanie opinii stałych komisji 

Rady Miejskiej o projekcie budżetu gminy Orneta. Bardzo proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Społecznych, Przewodniczącą komisji panią Marzenę 

Ołtuszewską. 

 

Radna Marzena Ołtuszewska odczytała stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw 

Społecznych o projekcie budżetu, który stanowi załącznik nr 40 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, proszę o przedstawienie opinii Komisję Budżetu, 

Gospodarki, Rolnictwa, Bezpieczeostwa Publicznego, Przewodniczącego komisji pana Krzysztofa 

Banucha. 

 

Radny Krzysztof Banucha odczytał stanowisko Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i 

Bezpieczeostwa Publicznego Rady Miejskiej w Ornecie o projekcie budżetu, który stanowi załącznik nr 

41 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Zamykamy podpunkt C. 

 

d) przedstawienie przez Burmistrza uwzględnionych wniosków komisji do projektu budżetu oraz 

wniosków nieuwzględnionych w projekcie budżetu wraz z uzasadnieniem przyczyn ich odrzucenia, 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do podpunktu d. Przedstawienie przez Burmistrza 



Strona 23 z 45 

BRM.0002.13.2023 Protokół nr 13/2023 LXVII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 grudnia 2023 r. 
 
uwzględnionych wniosków komisji do projektu budżetu oraz wniosków nie uwzględnionych w 

projekcie budżetu wraz z uzasadnieniem przyczyn ich odrzucenia. Bardzo proszę panie Burmistrzu. 

 

Burmistrz Ornety Ireneusz Popiel odczytał zarządzenie Nr RO.0050.152.2023 w sprawie autopoprawki 

do projektu uchwały budżetowej Gminy Orneta na 2024, który stanowi załącznik nr 42, do protokołu 

sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar:  Dziękuję bardzo. Zamykamy podpunkt d. 

 

e) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi poprawkami, 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do podpunktu a Dyskusja nad projektem budżetu i 

wnioskami wnioskowanymi poprawkami. Kto z paostwa chce zabrad głos w tej sprawie? Pan radny 

Adam Kaczmarek, bardzo proszę. 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni paostwo, chciałbym 

powiedzied, że już troszeczkę w samorządzie tutaj jestem, ale takich zadao inwestycyjnych, na taką 

kwotę dawno nie pamiętam. Jest to duże wy dla urzędu, żeby te wszystkie plany inwestycyjne 

wykonad i chciałbym pana Burmistrza prosid, o krótkie przedstawienie tych zadao inwestycyjnych 

mieszkaocom naszej gminy, aby wiedzieli co, czym będzie, będzie się samorząd Ornety w tym 

nadchodzącym 2024 roku zajmował. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni paostwo, to oczywiście 

duże wyzwanie, ale także środki już zabezpieczone, bo je otrzymaliśmy z zewnątrz. Tylko przypomnę, 

że na przyszły rok planujemy pieniądze z Polskiego Ładu, na które, z których z tego programu 

otrzymaliśmy 13 407 250,80 zł. Planujemy także wkład własny na ten wkład własny to 1 572 921,24 

zł. To jest bardzo niewiele, w porównaniu z tym co, co otrzymaliśmy tych środków. I także 

potwierdzam to bardzo dobry czas dla Ornety. Pierwszy rok kiedy otrzymaliśmy takie pieniądze dla 

naszego miasta i gminy Orneta, jeżeli chodzi o nazwy zadania, zadao, inwestycyjnych to tak pokrótce 

powiem, nazywając się po imieniu, położenie nakładki bitumicznej w Dąbrówce przy bloku nr 712, 

wykonanie nawierzchni asfaltowej przy ul. Przemysłowej 6-8, oczywiście pod warunkiem, że 

wspólnoty mieszkaniowe na to wyrażą zgodę, jeżeli chodzi o przekazanie nam terenu, dopiero wtedy 

to oczywiście zrobimy. Modernizacja odcinka drogi na Osiedlu Morąska, modernizacja drogi gminnej 

Karkajmy-Orneta, tutaj kwota jest niebagatelna, bo 6 milionów złotych. Modernizacja infrastruktury 

drogowej ul. Zielona i dawny PUR, tutaj nawierzchnia zostanie nowa położona kanalizacja deszczowa. 

I oczywiście to są inwestycje, na które ten rejon miasta bardzo czeka, od wielu lat, to jest kwota 

prawie 2 milionów zł. Modernizacja drogi gminnej do Wojciechowa jadąc na Miłakowo skręcamy w 

lewo do Wojciechowa, od asfaltu na Miłakowo, aż do samej miejscowości, do 1-go skrzyżowania 

będzie położona nowa nawierzchnia asfaltowa, kwota 2 miliony zł. Przebudowa ulic powiatowych ul. 

Ogrodowa, ul. Kwiatowa w Ornecie, usługa nadzoru inwestorskiego. Ta inwestycja jak zauważyliście 

paostwo została rozpoczęta, to my jako gmina, nie powiat, złożyliśmy ten wniosek do Funduszu, nie 

pamiętam teraz, Dróg Samorządowych czy Polski Ład? Nie, Polski Ład oczywiście, Polski Ład. I 

otrzymaliśmy na te zadanie ponad 7 milionów zł dotacji. Przebudowa drogi gminnej klasy L w 

Bażynach, tutaj kooczymy tą inwestycję, myślę, że do kooca maja przyszłego roku ta inwestycja 

zostanie już wykonana. Kwota, którą otrzymaliśmy z Polskiego Ładu to ponad 4 miliony złotych. 

Remont budynku Szkoły Podstawowej nr 1 w Ornecie ul. Zamkowa. Tutaj, Szanowni Paostwo, jak 

paostwo pamiętają, kooczymy już w tej chwili remont dachu. Została wymieniona elektryka i to 
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wszystko z Polskiego Ładu. Te pieniądze otrzymaliśmy bardzo o to zabiegając, kwota była 2 miliony zł, 

w tej chwili chcemy dokooczyd tę inwestycję. I tutaj chcemy przeznaczyd na wymianę 21-22 okien w 

Szkole Podstawowej kwotę 338 tys. zł. Budowa sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie gminy Orneta. I 

tutaj przyjęcie sieci infrastruktury technicznej oraz fizycznej, to najpierw mieszkaocy, którzy załóżmy 

chcą wybudowad swój dom wykładają swoje pieniądze. My oczywiście te pieniądze zwracamy, czy to 

w ratach, czy jednorazowo, podpisując stosowne umowy. Zakup kosiarki, na potrzeby sołectwa 

Augustyny, tutaj fundusz sołecki musi byd tak, że zawarte w tym załączniku inwestycyjnym. Budowa 

oświetlenia drogowego przy ulicy Radosnej oraz Osiedle Kruczy Las. Zagospodarowanie miejsc 

rekreacyjno-wypoczynkowych dla mieszkaoców z funduszu sołeckiego. Chwalęcin 10 000, Dąbrówka 

8 prawie tysięcy, Henrykowo 21 000, Kumajny 8 000, Karkajmy 12 000, Klusajny 5985 zł Nowy Dwór 

19 900, Wola Lipecka 19 900. Budowa placu zabaw przy ul. Kwiatowej-Osiedle Dąbrowskiego. 

Modernizacja ulic Starego Miasta wraz z ekspertyzą podziemi pod starówką. I pozostałe wydatki, 

inwestycje, to dotacja celowa, którą chcemy przekazad powiatowi lidzbarskiemu i za to dziękuję 

Wysokiej Radzie, na dofinansowanie realizacji zadania przebudowa chodników przy ulicy 

Przemysłowej 50 000 zł, nasz udział 50% oraz przebudowa drogi dla pieszych na ulicy Polnej w 

Ornecie to także nasz udział 50%. Dotacja celowa na dofinansowanie budowy studni wierconych, 

przydomowych oczyszczalni ścieków oraz kotłów grzewczych w gospodarstwach z terenu gm.Orneta 

tutaj kwotę chcemy przeznaczyd 18 000 zł. Dotacja celowa na finansowanie zadania, sfinansowanie 

zadania inwestycyjnego obiektu zabytkowego kościół pod wezwaniem Świętego Jana Chrzciciela. Na 

ten cel otrzymaliśmy 392 000 zł remont zabytkowego instrumentu organowego w kościele. Napisany 

wniosek wspólnie z księdzem proboszczem Krzysztofem Józefczykiem. Dotacja celowa na 

finansowanie zadania inwestycyjnego obiektu zabytkowego, Instalacja systemu sygnalizacji 

pożarowej oraz antywłamaniowego budynku kościoła w Chwalęcinie, dofinansowanie oczywiście z 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, w kwocie 490 tysięcy złotych, wspólnie napisany 

wniosek z księdzem Tomaszem Kocioskim. Dotacja celowa na finansowanie zadania inwestycyjnego 

obiektu zabytkowego, Przebudowa, remont, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania domu 

zakonnego zgromadzenia Sióstr Św. Katarzyny na Dom Pomocy Społecznej w Ornecie. Otrzymaliśmy 

dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w wysokości 1 620 000,00 zł, wniosek 

wspólnie napisany z siostrami Katarzynkami, ……………….. Dotacja celowa na finansowanie zadania 

inwestycyjnego obiektu zabytkowego Instalacja systemu sygnalizacji pożarowej w budynku kościoła 

pod wezwaniem Św. Jana Chrzciciela w Ornecie etap II wraz z monitoringiem terenu przykościelnego, 

dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków kwota całościowa to milion, 

przepraszam 129 tys. zł, wniosek napisany wspólnie z księdzem proboszczem parafii Krzysztofem 

Józefczykiem. Łączna kwota z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków to wartośd 2 595 600,00 zł, 

a 60 000 zł tylko wkład własny. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę pan radny Junko. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję. Przed chwilą padły słowa mojego poprzednika, radnego Kaczmarka, że 

nie pamięta kiedy tak duże środki były planowane na inwestycje w jednym roku kalendarzowym, no 

ja pamiętam, że planowaliśmy w tamtym roku, wedle planu budżetu około 22 miliony na inwestycje. I 

wiem też, że około 9 milionów, to mówię pobieżnie, bo oczywiście nie mamy jeszcze wykonania 

budżetu za rok 2023, więc nie mamy tych wyliczeo dokładnie, ale chociażby z kwot, które są 

przedstawione w projekcie budżetu na 2024 można to wyliczyd, że inwestycja ulicy Kwiatowej i 

Ogrodowej oraz nie dokooczenie inwestycji drogi w Bażynach to jest kwota około 9 milionów, więc to 

jest nic innego jak przeniesienie inwestycji z 2023 na 2024 rok i to nie są nowe inwestycje. Łatwo też 

wtedy wyliczyd, że nowych inwestycji na przyszły rok to jest około 6 milionów. Co jest jakąś też 
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kwotą, czy dużą, czy małą, to każdy może sobie we własnym zakresie ocenid. Pamiętam jak przy 

projekcie rok temu, przy projekcie budżetu na 2023 rok byłem zadowolony, że aż 22 miliony głównie, 

z powodu dofinansowania z programu Polski Ład planujemy wykonad inwestycji. Kryłem też obawy o 

możliwośd wykonania tych inwestycji przez naszą gminę i te obawy okazały się słuszne. Nie udało się 

tych inwestycji wszystkich zrobid czy dokooczyd, stąd te przeniesienia na 2024 rok. Chciałbym, żeby w 

2024 udało się dokonad tych wszystkich inwestycji, ale też pytanie takie do pana Burmistrza, czy ma 

jakiś plan, które z tych inwestycji planuje zrobid na pewno, a które ewentualnie do przeniesienia na 

przyszły jeszcze rok? Bo, jak pokazuje historia, planów budżetu z tej kadencji, no to około 40 do 60% 

jest wykonywane, a resztę jest przenoszone na kolejny rok, więc które z tych inwestycji planowanych 

na 2024 rok planuje pan już przenieśd na 2025 lub następne? Mam też taką obawę, co do tego 

projektu budżetu, bo możemy to wyczytad, że są zaplanowane w budżecie podwyżki dla 

pracowników, odpowiadające poziomom chociażby wynagrodzenia minimalnego. No, ale przed 

chwilą też usłyszeliśmy, że od pana Burmistrza, że musimy znaleźd w budżecie przyszłorocznym 1 mln 

700. To te pieniądze już mamy, czy jeszcze nie? Zastanawia mnie również skąd weźmiemy pieniążki 

na chociażby drugą częśd dopłaty do metra sześciennego wody dla mieszkaoców, to jest około 150 

000 zł. Przypomnę, że w tamtym roku w projekcie budżetu mieliśmy zaplanowaną już całą kwotę, na 

cały rok, podejmowaliśmy jedynie uchwałę na pierwszy kwartał tego roku, ale pieniążki w budżecie 

już były zaplanowane na cały rok. Interesuje mnie też, czy w tym budżecie mamy zaplanowane 

chociażby wydatki na utrzymanie dróg do kooca roku, nie tylko na tą zimę, bo jak wiemy przyszła 

zima zacznie się jeszcze w tym roku. Również czy na dowóz dzieci, dla mieszkaoców, przepraszam na 

dowóz dzieci do szkół, czy mamy na przyszły rok szkolny, który zacznie się w 2024 roku jeszcze. Czy 

wszystkie potrzeby zawarte są w budżecie? Jak wiemy, w tamtym roku i w latach poprzednich 

otrzymywaliśmy pieniążki uzupełniające z budżetu paostwa. To były kwoty około 3 miliony złotych, 

czy paostwo wiedzą, czy my mamy szansę na takie dodatkowe pieniądze? Bo jeśli nie i wszystkie 

potrzeby nie zostały w tym budżecie zaplanowane, no to skąd weźmiemy te pieniądze? Ja się 

obawiam, bo przecież nie można wziąd później kredytu na wydatki bieżące. Jeśli teraz ich nie 

planujemy w budżecie, to skąd na nasze potrzeby, ewentualne takie pieniądze weźmiemy? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Odpowiadając na ostatnie sformułowanie, czy wiemy coś na temat tych 3 

milionów, czy 5, czy innych pieniędzy. My nigdy w samorządzie lokalnym od czasu kiedy ja pamiętam, 

jak pracuję w samorządzie, nie wiedzieliśmy czy i jakie środki dostaniemy z budżetu paostwa. Na 

przykład z subwencji wyrównawczej do kooca, mimo tego, że planowaliśmy kwoty 2-3 milionów 

złotych, były czasy kiedy dostawaliśmy 1 500 000 na przykład i dlatego też ostrożnie podchodzimy do 

projektowania budżetu. I to nie jest tak, że planując budżet chcemy powiedzied, że tylko do czerwca 

będziemy mieli 150 000 zł, a drugie 150 000 zł od lipca nie będziemy mogli dad mieszkaocom. To nie 

jest tak, że w tej chwili planując na przykład dowożenie dzieci do kooca umowy, bo tak zazwyczaj 

robimy, za każdym razem powiemy, że od września nie będziemy dowozid dzieci, bo to jest 

nieprawda. Oczywiście tak jak powiedziałem w 1-szej swojej wypowiedzi, są tematy, których nie 

możemy sobie odpuścid, ale na tę chwilę, jeżeli możemy złapad oddech, chwileczkę, to ten oddech 

chcemy złapad. I tutaj myślę, że nie ma żadnej, żadnych ukrytych małych literek dla paostwa, bo tak 

jak paostwu, nam zależy na tym, żeby nasze miasto, nasz budżet przy tym bardzo rygorystycznym 

przepisie mówiącym o wydatkach bieżących i dochodach bieżących, które muszą byd sobie równe po 

prostu musimy działad tak, żeby móc dzisiaj, żeby móc się dzisiaj spotkad i dzisiaj, o tym rozmawiad. 

Bo w sytuacji, w której byśmy tak urealnili dzisiaj wszystko, wiedząc już wszystko a nie wiedząc ile 

dostaniemy chociażby subwencji wyrównawczej w przyszłym roku, to uwierzcie paostwo, nie 
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moglibyśmy dzisiaj z paostwem się spotkad i pokazad, przedstawid paostwu tego budżetu i to jest 

naturalne. Tu się nic nie zmieniło od lat w tej kwestii. I bardzo bym prosił, oczywiście cieszę się, że tak 

wnikliwie paostwo to analizujecie i ten budżet analizujecie z punktu swojego widzenia, ale też 

patrzcie na cały pryzmat, przez cały pryzmat całego budżetu gminy Orneta, który już biorąc pod 

uwagę paostwa doświadczenie, bo już jest to 5 lat, wiecie dokładnie jak to mniej więcej funkcjonuje. 

Tu nie ma nic do ukrycia. My z panią Skarbnik w zarządzie ścisłym z panem Zastępcą Burmistrza, 

panią Sekretarz i pracownikami, naprawdę nie mamy nic do ukrycia, przede wszystkim mieszkaocom, 

bo byśmy sobie, chyba nie wyobrażacie sobie paostwo, żebyśmy mogli pozwolid sobie na to, żeby 

pogrążyd naszą gminę. Ja czekam tylko na te pytania o zadłużeniu, bo za chwileczkę pewnie też ten 

temat ruszy, ale poczekam, zobaczymy jak będzie sytuacja się przedstawiad. Nie chciałbym 

przedłużad też. Na argumenty zawsze potrafimy rozmawia te argumenty zawsze powinniśmy z jednej 

strony przyjmowad i z drugiej strony dyskutowad, umied dyskutowad. Ja bardzo się cieszę z tego 

powodu, że właśnie dzisiaj to czynimy. Czy 1 mln 700 tys. zł mamy zabezpieczone? Oczywiście mamy. 

Dlatego, też musimy byd bardzo ostrożni, bo te pieniądze musimy mied od stycznia już dla wszystkich 

pracowników samorządowych. Nie tylko samorządowych, czy to administracja, czy obsługa naszych 

placówek oświatowych. Też musimy byd bardzo ostrożni, bo mówi się o tym, że przecież mówiło się o 

tym, że to będzie podwyżka 20% dla sfery budżetowej wszyscy to słyszeliśmy. A dzisiaj tak naprawdę 

już wiemy, że sfera budżetowa to nie samorząd lokalny. Dla mnie osobiście jest to bez różnicy to rząd, 

jakikolwiek on by nie był powinien zabezpieczad środki właśnie na te podwyżki. Ja czekam tylko na 

informację dotyczącą tego, jakie będziemy mieli podwyżki dla nauczycieli w budżecie przesłane. Ja 

wierzę w to, że to będzie te 30%, które zostało obiecane w całości. A biorąc pod uwagę nasze 

doświadczenie samorządowe, już wiem, że musimy byd bardzo ostrożni w tym, że te 30% otrzymamy. 

Oczywiście paostwa nauczycieli nie będzie to zupełnie interesowad, bo paostwo czekacie na tę 

podwyżkę. My czekamy także na to, że dostaniemy w 100 % wszystkie te pieniądze, które zostały 

obiecane mieszkaocom Polski. I bardzo liczę na to, że będziemy mogli paostwu powiedzied, że nie 

dołożymy złotówki z budżetu gminy i dlatego też właśnie ten budżet, tak szczególny budżet, 

przejściowy budżet, jednych wyborów i drugich wyborów, później samorządowych, musi byd bardzo 

ostrożny. Ten budżet jest bardzo ostrożny. Właśnie zabezpieczający nas przed ewentualnymi 

nieprzewidzianymi sytuacjami, niezależnymi od nas. To wszystko musimy wziąd pod uwagę i 

wzięliśmy pod uwagę planując go. Możecie byd paostwo pewni i spokojni, że czy dowożenie dzieci, 

które mamy tylko do do kooca umowy bieżącej, będzie zapewnione od września. Jeżeli chodzi o, tylko 

tę kwestię mamy, do, w tym budżecie zaplanowaną do kooca umowy. Jeżeli chodzi o zimę, to tutaj 

też nie ma żadnego problemu, ale wszyscy wiecie dokładnie jak to wygląda. Dzisiaj mieliśmy zimę już 

w listopadzie. I też nie jest, nie byliśmy w stanie przewidzied, że będziemy musieli wysyład sprzęt 

kilkakrotnie. Przewidywaliśmy w zeszłym roku planując, że spokojnie, w grudniu, jak wyjadą pługo-

piaskarki to zapłacimy w styczniu. W tym momencie tak, no bo jeżeli 20 grudnia spadłby śnieg, a ten 

śnieg spadł 20 listopada, no i pewne rzeczy musimy umied przewidywad. I to tak jak powiedziałem, 

ten budżet jest bardzo realistyczny, bardzo ostrożny i myślę także i optymistyczny. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę pan Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Jeszcze raz witam. Ja mam kilka słów na temat tego projektu budżetu 

powiedzied. Pan Burmistrz przedstawił nam ten projekt, był omawiany na komisjach. To znaczy, miał 

byd omawiany, a tak naprawdę nie był omawiany. Świadczą o tym nawet same protokoły z komisji, 

gdzie, gdzie wyraźnie było napisane, że nie było żadnych wniosków z komisji, czyli nie było dyskusji. Ja 

to powiem mieszkaocom, bo nie było dyskusji żadnej na temat. Czyli to co pan przedstawił, zostało 

tak jakby zaakceptowane przez radnych, a zwłaszcza radnych większością, która jest z komitetu pana 
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wyborczego. Czyli znowu większośd, czyli przegłosowują oni i tak, i tak wszystko. W poprzednich 

latach zdarzało się, że radni pisali wnioski jakieś do budżetu, które nie były w jakim sensie też 

przyjmowane. W tym roku doszło już tak, że chyba już nikt nie napisał tylko ja napisałem 1, który też 

w autopoprawkę pan wczoraj zrobił tą poprawkę, swoją pan ją sobie zaakceptował, a, a odrzucił 

oczywiście wniosek radnego, tym bardziej nie ze swojego komitetu wyborczego. Chodziło o ten plac 

rekreacyjny przy ulicy Polnej i Sucharskiego. To jest odnośnie właśnie, czyli to jest taki budżet pana. 

Pana budżet to nie jest demokratyczny, wykonanie, demokracja w pana wykonaniu właśnie. Pana 

budżet a nie, a nie jakby w dużej mierze wpływ radnych, mamy mały wpływ na, na ten budżet. Pan, 

pan, jako pan, sam decyduje o tym, o tym budżecie. To są takie moje spostrzeżenia. A wchodząc w 

szczegóły, to trochę powtórzę to, tak jak powiedział pan kolega radny Piotr Junko, jak co roku 

kontynuacja tego samego numeru, czyli numeru, powiem delikatnie, żeby nie obrazid, przerzucanie 

części niezrealizowanych inwestycji na przyszły rok, czyli, czyli w danym roku jest jakaś pula inwestycji 

później okazuje, się że ona jest nie zrealizowana, jest mniejsza a później w następnym roku ta, ta pula 

się zwiększa o tą częśd nie zrealizowanej. Znowu wychodzi, że, że jest jakaś tam większa pula. Ale ja 

panu powiem i to już pokazałem dowód na to, że ościenne gminy mają o wiele większe pule i nie 

pomogą tu czytanie ile to sołectwa mają, jakieś tam sumy 10 - 15 000 tylko to są poważne miliony, 

które zdobywają. Dobre Miasto, Miłakowo i inne rzeczy. Także tu w porównaniu z ościennych 

gminami wyglądamy, wyglądamy blado. Nie podobało mi się też przykładowo, że pan dla rady osiedli, 

takich tworów utworzonych, przeznaczył któryś raz z kolei kwotę 3000 zł, no, także nawet, nawet nie 

nie było poprawki o inflację. To jest tak mała suma, nie wiem czy mieszkaocy wiedzą o co chodzi. To 

jest na przykład takie 1 osiedle, to jest cała za rzeką, wszystko co jest za rzeką, to jest 1 osiedle, czyli 

od Polnej do, do tam nie wiem, do Elbląskiej, to jest 1 osiedle. I ma 3000 zł na to, żeby coś 

ewentualnie osiedlu zrobid. No to sobie możecie zdad sprawę co może za takie pieniądze zrobid. A 

fundusze sołeckie to takie fajne, jak budżety obywatelskie, dostają pieniążki. Już mówiłem o tym na 

Komisji naprawdę fajne rzeczy wymyślid, pobudowad różne wiaty i inne rzeczy. Tu zwróciłem uwagę 

w tym budżecie, też chciałem o tym powiedzied. Z jednej strony pochwalid pana, że że w wielu 

wcześniejszych dyskusjach była mowa o służbie zdrowia i mówiliśmy o tragicznym stanie służby 

zdrowia i widzę, że zostało zawarte jakaś suma 150 000 na weekendowe opiekę zdrowotną, ale jak 

sam pan widzi sytuacja się pogorszyła. Czyli jak to świadczy o tym jak, wynik oczywiście odejścia, 

śmierci jednego z lekarzy. Gdzie można powiedzied, że jedna przychodnia przestała istnied. Czyli 

zostanie nam już nie 3, tylko 2 przychodnie i mniej lekarzy. I to co wspominałem wcześniej, jak 

mówiliśmy o Raporcie o stanie gminy, gdzie lekarze, no niestety są w podeszłym wieku, lada moment 

może byd jeszcze gorsza sytuacja. Także, ta opieka zdrowotna, tak jak pan bardzo dużą uwagę zwraca 

na, na nazwijmy to zabezpieczenie takie w postaci tej, nie zdrowotnej tylko, chodzi o straż pożarną, 

czyli zabezpieczenie jakieś, jak to się nazywa? Bezpieczeostwa, zabezpieczenia bezpieczeostwa, to 

pan zwraca uwagę, a na zdrowotne gdzie, gdzie mieszkaoców, no to jednak mało. Powiem tylko 

krótko, powinniśmy się starad, naprawdę, jakiś młodych lekarzy, oferowad im mieszkania. Ściągad 

tych lekarzy, żeby tutaj ta opieka, już nie mówię o specjalistach, bo to w ogóle jest ogromny problem, 

i nie wiem, czy uda to w ogóle załatwid, ale przynajmniej już ratowad sytuacje tych lekarzy. Także z 

jednej strony pochwała, że coś tam, pan w tym budżecie zawarł w koocu jakąś opiekę weekendową, 

bezpłatną, ale ze względu na tą, powtarzam się, na tą, na tą, sytuację co się stała, sytuacja nadal, 

znowu się pogarsza. Właściwie to to tyle co chciałem powiedzied, no, o tym, o tym budżecie. Tylko 

jeszcze raz podsumuję, że w dużej mierze to jest po prostu niewypracowany budżet, tak jakby do 

kooca nasz wspólny, tylko to jest pana, pana Burmistrza, pana Burmistrza, jakby wizja, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 
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Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni paostwo. Odnosząc się do 

pana wypowiedzi, przesuwania tych środków, o których pan zaznaczył i dziękuję, że pan mi to 

przypomniał, mogę się też odnieśd jeszcze do poprzednika. Znajdzie mi pan budżet jakiejkolwiek 

gminy w Polsce, która ma zaplanowane 3 inwestycje i te 3 inwestycje w 100% realizuje. Jest to 

niezwykle trudne, żeby to zrealizowad. Nie robimy tego dla fajerwerków zaznaczając te kilkanaście 

inwestycji, tylko wtedy kiedy otrzymujemy środki, nie jesteśmy w stanie też przewidzied jak zachowa 

się rynek. Ja tylko przypomnę, że kilkanaście projektów, które mieliśmy w poprzednich latach, 

mieliśmy kilka przetargów, kilka przetargów, które się nie mogły odbyd, bo nie satysfakcjonowała nas 

przede wszystkim cena za wykonanie usługi. Pewne rzeczy nie jesteśmy w stanie przewidzied, bo jest 

pogoda także zmienna. Pewnych rzeczy nie jesteśmy w stanie przewidzied, bo zmieniają się warunki 

ekonomiczne, także zewnętrzne. To nie jest tak, że zrealizujecie paostwo budżet, czy zrealizujemy 

budżet, od A do Z z w jednym roku, nie ma takich możliwości. Jest to bardzo trudne. Do tego, żeby to 

wykonad trzeba to po prostu zrobid i zobaczcie Paostwo, co moglibyśmy zrobid, zminimalizowad to 

wszystko i dad tylko 1 inwestycję. Ja rozumiem, też mógłbym tak zrobid i to by oczywiście paostwa 

usatysfakcjonowało, bo ja bym to zrobił. Ale nam zależy na myśleniu strategicznym, na rozwoju 

naszej gminy. I nie zgodzę się z panem Butkiewiczem, który mówi o tym, że na tle innych gmin 

wyglądamy blado. Oczywiście, że inne gminy także pozyskują środki, ale ja się cieszę z tego co mam. 

Zawsze patrzymy i będę patrzed na pryzmat, przez pryzmat taki ile dostaliśmy. I cieszę się z każdej 

złotówki dla rozwoju gminy Orneta. Punkt widzenia zależy tylko i wyłącznie od punktu siedzenia. Chcę 

panu powiedzied, że wykorzystanie funduszu na zarządy osiedli 70%, mimo tego, że daliśmy tak małe 

kwoty, 70% zostało tylko wykorzystane, czyli 30% wróci znowu do budżetu. Nie ma inicjatywy oprócz 

kilku, kilku zarządów osiedli w Ornecie, czy to pana Leszka, tutaj ze starego miasta, czy to pana 

……………….z Podleśnej. To są aktywne wspólnoty, jeszcze jak żył świętej pamięci pan Andrzej, to 

wspólnota przy ulicy mówimy o Mickiewicza, o tej części miasta, była bardzo aktywna, żałuję, że tego 

człowieka już z nami dzisiaj nie ma. I powiem paostwu szczerze, że dzisiaj te wszystkie inwestycje, 

które przygotowaliśmy, są inwestycjami na naszą miarę na miarę XXI wieku i Gminy Orneta. Ja się 

bardzo cieszę, że pan to także zauważył, to znaczy, że, przepraszam paostwa może ktoś to odbierze 

indywidualnie, ale ja dzisiaj się bardzo cieszę, że 14 radnych, dzisiaj jest w miarę 

usatysfakcjonowanych, w miarę mówię, bo nie jesteście paostwo w 100% usatysfakcjonowani z tego 

projektu budżetu, który paostwu przedstawiliśmy w inwestycjach. I bardzo się cieszę, że dzisiaj tak do 

tego podchodzimy. To nie wynika z tego, że 14 radnych nie zgłosiło żadnego wniosku, bo jest 

nieaktywnych, jest leniwych, tylko pan jest aktywny. A ja powiem panu, że ja rozmawiam z 

mieszkaocami także ul. Polnej. Nie myśli pan sobie tylko, że pan jest na wyłącznośd na to, żeby 

rozmawiad z mieszkaocami ulicy Polnej czy Sucharskiego. Ludzie na ulicy Polnej, Sucharskiego czekają 

na ulicę, czekają na asfalt, a nie do kooca czekają na wiatę integracyjną, którą mają pod każdym 

domem, pod każdym płotem, dzisiaj i też się spotykają. I dzisiaj oczywiście może pan sobie mówid co 

chce, ale dla nas osobiście musimy mierzyd siły przede wszystkim na zamiary. I także rozmawiamy z 

ludźmi. I na koniec chcę paostwu powiedzied, że nasze zadłużenie gminy Orneta przez ostatnie 3 lata, 

uwaga, jest na prawie stałym poziomie. To jest efekt ciężkiej pracy, także paostwa radnych, 

wyrozumiałości i takiego podejścia bardzo zdroworozsądkowego, bo to właśnie jest wynik ciężkiej 

pracy przez lata w samorządzie. To dzisiaj możemy się cieszyd tym, że mamy to zadłużenie na tym 

samym prawie, szanowni paostwo, poziomie i to chcę paostwu przedstawid. na koniec 2000, 

przepraszam projekt budżetu 2022, kwota 24 miliony 70, a mamy wykonanie już. Przepraszam 

powinienem patrzed na to. 23 mln 770 wykonanie 2021. Wykonanie 2022 - 23 mln 120 tys., czyli ono 

się w tym wypadku zmniejszyło. I to są to są rzeczy, które dzisiaj mogę paostwu powiedzied z dumą o 
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nas wszystkich, że dzięki temu rozsądkowi udaje nam się przez te 13-14 lat zahamowad to zadłużenie, 

które galopowało i o tym możemy sobie mówid. Przetrwaliśmy kryzys, który dzisiaj w Polsce był i jest i 

nie wiem jakie on będzie miał reperkusje na przyszłe lata, bo dzisiaj myślę, że za 2 lata będzie to też 

ciężki czas. Kiedy będzie duży problem właśnie i to będzie taka czkawka z 2022 roku, 2023, kiedy w 

Polsce inflacja galopowała, galopuje. W tej chwili stabilizacja, mam nadzieję, już nastąpi. Dlatego też, 

jak już jestem przy głosie, panie Przewodniczący, jeżeli pan pozwoli, to chciałbym powiedzied, że ten 

budżet to niezwykłe wyzwanie. Pozwoliłem sobie przygotowad kilka słów, żebym paostwu też nie 

przedłużał kolejnych, kolejnej, dyskusji. Sprostad przepisom działającym na niekorzyśd samorządów. 

Brak pokrycia podwyżek dla pracowników samorządowych, o których powiedziałem, w budżecie 

gminy musimy znaleźd nowe, nowe! 1 700 000 zł na minimalne wynagrodzenia, tym samym wzrost 

wynagrodzeo dla innych pracowników, tak aby ich wynagrodzenia nie zostały spłaszczone do 

minimalnego wynagrodzenia. Podwyżki podatków i opłat lokalnych a także zmniejszenie wydatków 

bieżących. Niedofinansowanie oświaty przez paostwo od lat powoduje zwiększenie wydatków 

bieżących, naszych wydatków bieżących, powodując coraz większą dziurę w budżecie, w większości 

oczywiście samorządów w Polsce. Ciężko się spodziewad, aby prognozowany wzrost dochodów z 

podatków zapobiegł problematycznej sytuacji, szczególnie, że przychód zależed będzie od trudnej do 

przewidzenia koniunktury gospodarczej. Przed nami kolejny rok, na pewno każdy kto chce tylko 

znaleźd krytycznie swoje uwagi, zawsze znajdzie coś co pokaże mylny obraz rzeczywistości. Ma prawo 

oczywiście do tego, a my mamy raz prawo, a dwa obowiązek się bronid, bo dla nas gmina Orneta jest 

najważniejsza. Nie boimy się pracy wspólnie z pracownikowi urzędu, z pracownikami, przepraszam, 

Urzędu Miejskiego i jednostek gminy, gminnych spółek. Realizujemy budżet dla obywateli, bo 

przecież nasze zawodowe życie, to służba mieszkaocom. Z tego miejsca chciałbym bardzo 

podziękowad Przewodniczącemu Rady Miejskiej panu Józefowi Uzarowi, wszystkim Radnym, bez 

wyjątków, Rady Miejskiej w Ornecie Zastępcy Burmistrza Ornety panu Andrzejowi Gierlofowi, 

Sekretarzowi Gminy pani Natalii Bryckiej, Skarbnikowi Gminy, nie praca panie skarbnik Anny Kich, 

Radcą prawnym panu Krzysztofowi Gulbinowicz, adwokatowi panu Kamilowi Pietruszce, oraz 

wszystkim dyrektorom, prezesom, kierownikom i szczególnie pracownikom Urzędu Miejskiego w 

Ornecie, gminnych jednostek organizacyjnych oraz gminnych spółek, wszystkim pracownikom. 

Dziękuję za wzrost poczucia bezpieczeostwa dla naszej Straży Miejskiej w Ornecie oraz Ochotniczym 

Strażom Pożarnym w Ornecie, w Mingajnach, Henrykowie i Bażynach dzięki Wam, drodzy paostwo, 

problemy są rozwiązywane na bieżąco. Serdeczne podziękowania kieruję również do mieszkaoców 

naszej gminy. Paostwa nieustające wsparcie, ale także kierowane do nas słowa krytyki i uwagi, bardzo 

za nie dziękuję. Dzięki nim, możemy jeszcze lepiej angażowad się w pracę na rzecz rozwoju naszego 

miasta oraz całej gminy. Chciałbym, żebyście paostwo wiedzieli, że przecież nic nie jest na stałe i nic 

nie jest na zawsze. Ani stanowisko Burmistrza, które, powtarzam od zawsze, rok temu także to samo 

powiedziałem, ani stanowisko radnego, a my wszyscy pracujemy w środowisku, które ze sobą 

powinno żyd w zgodzie. Każda decyzja zewnętrznego środowiska ma wpływ na nasze decyzję 

finansowe i sytuację finansową Gminy. Nie jesteśmy przecież firmą handlową nastawioną na zysk. 

Musimy patrzed na wszystko z innej perspektywy zupełnie, z perspektywy potrzeb i oczekiwao 

wszystkich mieszkaoców, realizując jednocześnie cele strategiczne, które przyczyniają się do 

oszczędności w budżecie gminy w dłuższym okresie czasu. Nie ma rozwiązao idealnych, nie wszystkie 

wnioski da się zrealizowad na bieżąco. Najważniejsze jest to, że potrafimy wyciągad wnioski. Zawsze 

będziemy rozmawiad z każdym, bez względu na barwy polityczne, narażając się na komentarze, 

walcząc o pieniądze dla naszego ukochanego Miasta i Gminy Orneta, rozwijając naszą Ojczyznę. 

Oczywiście jak zawsze Orneta i Polska jest dla nas najważniejsza. Chciałbym podziękowad także 
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osobie, która jest dzisiaj na sali, która nie musiała byd dzisiaj na sali, a cały czas czuję to wsparcie, 

dziękuję Ci Basiu, że dzisiaj jesteś. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan radny Jotko, bardzo proszę. 

Radny Marcin Jotko: Panie Przewodniczący, panowie Burmistrzowie, Wysoka Rado, Szanowni 

Paostwo. No, po tej wypowiedzi pana Burmistrza, troszkę może nie jest to na miejscu moja 

wypowiedź, ale ja już mam dosyd troszkę, więc ja się odniosę do jednej rzeczy. Jak zwykle pan Darek 

usilnie próbuje przedstawid się jako wielkiego radnego, który wie wszystko, uczestniczy w każdej 

komisji i tak dalej. Nagminnie umniejszając innym radom, innym radnym, którzy, którzy jednak jakoś 

tam pracują. Panie Darku, po pierwsze to co było tutaj odczytywane, to nie żaden protokół z komisji, 

tylko opinia komisji o budżecie. To są dwie różne rzeczy, to po pierwsze. Po drugie, jeżeli by pan 

chodził na te komisje to by pan wiedział, co się na nich dzieje. Kto jest aktywny, a kto nie jest 

aktywny, a nie pan się tam wcale nie pojawia, a dziś rzuca oskarżenia, że radni są nieaktywni, bo nie 

składają wniosków. No skąd pan to może wiedzied skoro pan tam nie przychodzi, bo tam nie ma 

mediów, nie ma pan wtedy poklasku i nie może pan tak bardzo ładnie pokazywad swojej wyższości 

nad innymi. Ja sobie nie życzę tego już, bo to po raz kolejny raz, tak samo jesteśmy tutaj oczerniani. I 

mimo tego, że nie ma pan żadnych argumentów rzuca pan wobec wszystkich radnych, nie tylko 

powiedzmy od pana Burmistrza tylko wobec wszystkich radnych, że nikt nie pracuje, bo nikt nie 

składa wniosków. Jest całkiem inaczej, to jedna rzecz. Druga rzecz, to już, to było 3,4,5,6 lat temu 

może Was nie było jako przeciwników pana Burmistrza, ale cały czas jest mowa o tym, że inwestycje 

są przesuwane z roku na rok. Jeżeli są opóźnione jakieś inwestycje to nie dlatego, że pan Burmistrz 

tak chce, żeby pokazad większą pulę na wydatki inwestycyjne w budżecie. Pojawiają się różne 

okoliczności. Tak jak ostatnie lata pokazywały inflacja, stopy procentowe, problemy z przetargami, 

jakieś kłopoty tych wykonawców. I to są te przesunięcia. Ja zapraszam pana, niech przyjdzie pan na 

przykład, na Osiedle Morąska i powie pan tym mieszkaocom, że inwestycja została przesunięta z 

września 2022 na marzec 2023. Czy pan myśli, że im zależy na tym, czy to będzie 2 czy 3 miesiące 

później? Oni czekali na te inwestycje po 20-30 lat. Niech pan jedzie teraz do Karkajm i powiem im, że 

tam droga, no nie w 24, ale w 25. Czy myśli pan, że Ci ludzie się załamią? Oni tam jeździli, po tych 

dziurach, po tej całej trelince tyle lat, że naprawdę ich to nie zaboli. Czy one, oni będą mieli pół roku 

później, czy wcześniej. Tak się tyczy to wszystkich inwestycji. A to czemu wy się uwzięliście tej puli na 

inwestycje i ciągle zarzucacie to samo? No jeżeli coś jest zrobione to chyba to jest sukces a nie powód 

do tego, żeby walid co roku w ten sam bęben i to samo powtarzad. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę pan radny Junko. A przepraszam pan Butkiewicz. 

Tak się włączyło, przepraszam. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Chciałem odpowiedzied na te emocjonalne wypowiedź pana, pana Jotko. 

Dziwię się, że pan tak zareagował na na te moje wypowiedzi. A więc po pierwsze, ja pamiętam, ja 

chodzę na komisje, a jeżeli nie jestem to z pewnego, z pewnych względów osobistych. Po prostu, nie 

to, że ja nie chcę, tylko po prostu są sprawy życiowe, które człowiek może nie uczestniczyd, ale jak 

ostatnio byłem to pamiętam do dziś jak pan zadał 1 pytanie: a skąd wy weźmiecie, wy na to pieniądze 

na, na dochody? To pamiętam, to 1 pytanie. A poza tym nie było żadnych innych pytao. Także to jest 

odpowiedź na pana pytanie o pracę tego. I później był wniosek opracowany, odczytany zresztą 

dzisiaj, wniosek, że nie było, nie wniosek tylko sprawozdanie, w którym było napisane, że nie było 

żadnych wniosków. I to nie żadne kłamstwo, to nie żadne, ale to nie jest żadne kłamstwo. No to 

sprawozdanie jak to, jak to się nazywa? Obojętnie jak to się nazywa. Odczytane zostało pismo, czy 

opinia tam komisji, już nieważne, jak się nazywa, komisji czy to gospodarki, czy czy tam oświaty i było 

takie sformułowania, takie sformułowania, że nie było wniosków. Także to są bezpodstawne zarzuty. 
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A jeżeli chodzi o to, co drugie co pan mówił, że dlaczego tam przesuwamy, czy tam ludzie się cieszą, 

czy nie cieszą. To wie pan co mnie boli? Ja panu powiem co mnie boli mnie. Boli mnie to, że jak pan, 

pan wspomniał jest inflacja, inwestycje powinny się jak najszybciej realizowad, bo żeby nie doszło do 

takiej sytuacji jak było z Parkiem Miejskim przy Domu Kultury gdzie inwestycja, tak strzelam, tak 

mniej więcej, żeby mnie ktoś znowu nie oskarżył, że ja niedokładne sumy podałem, że inwestycja 

miała kosztowad 1 mln 400 a wyszło 2 mln 600, nie, czyli prawie 2 razy tyle. I te pieniądze zostały z 

naszego budżetu miasta wydane i to mnie boli. Rozumie pan? I teraz oczywiście tłumaczenie było, 

dostałem odpowiedź, że wojna na Ukrainie, że, że tam inne sprawy. Ja akurat chcę się przyjrzed temu 

głębiej, bo nie chce mi się wierzyd, że wojna na Ukrainie przeszkodziła w zakupie sprzętu 

nagłaśniającego, czy tam czemuś innemu,ale to mnie boli,rozumie pan? Jako, jako radnemu, bo te 

pieniądze mogły byd przeznaczone, wie pan, ulica Warmioska - nalewka 300 000 kosztowała. To 

zobaczy Pan ile ulic można byłoby tych pobocznych, gminnych zrobid, jeżeli my zapłacimy 1 mln 300. 

Czy słusznie, czy niesłusznie, nie oskarżam, jeszcze nie wiem tego. Nie będę oskarżał. Tylko tłumaczę, 

boli mnie to, boli mnie to i jako radny tego miasta o tym głośno mówię. Mówię i zobaczymy 

wyjaśnimy, może się wyjaśni, jeżeli tam pan Burmistrz mówił, że nie ma nic do ukrycia, bo mówi 

często tam, że nie ma nic do ukrycia. To bardzo dobrze, nie ma do ukrycia, nie ma, wyjaśni się. 

Przecież to jest normalne, człowiek ma jakieś zastrzeżenia, pyta się, wyjaśnia i ok jest. Albo dochodzi 

do wniosku, że jest coś jakaś nieprawidłowośd, albo nie, no i godzimy się z tym, prawda. No i nie 

emocjonujmy się w ten sposób co pan powiedział i jeszcze mi zarzucając, że tam chodzę, czy nie 

chodzę. No wie pan chodzę, jak mogę chodzę. Jak wyjechałem za pracą, to też nie byłem, bo 

musiałem pojechad za pracą, nie. I to nie jest, że opuszczałem, opuściłem jakieś tam posiedzenie 

komisji, czy czegoś innego celowo. A jeżeli już jestem, to staram się byd aktywny, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo, bardzo przepraszam panie Piotrze, że mi się tak obsunęła 

ręka. Udzielam panu głosu. Już chwileczkę, o proszę bardzo. 

Radny Piotr Junko: Nic się nie stało. Nie ma żadnego problemu. Ja ze swojej strony chcę tylko 

powiedzied, że nie bębnuję, czy jak to tam pan powiedział, panie Jotko, ciągle tego samego, z jakiegoś 

tam powodu. Tylko potwierdzę, to jest powód o finanse naszej gminy. A to przeciąganie inwestycji, to 

jest nic innego, znaczy powodem, znaczy skutkiem, przeciągania tych inwestycji są później 

zwiększone koszty. Teraz mamy, tak jak tu radny Butkiewicz powiedział, inflację, a wcześniej również 

jeszcze większa była inflacja i no przecież te grube tysiące, które później musimy dołożyd z własnej 

kasy, to moglibyśmy przeznaczyd na co innego. I to jest jedynie powód. A to czy pan mówi, że to jest 

później pokazanie przez pana Burmistrza w przyszłym roku jeszcze większych inwestycji w planie. To 

ja nie wiem, czy to jest powód, dla którego to jest robione. Ja tak nie twierdzę. Jeśli chodzi w ogóle o 

pracę rady, która tutaj została już podjęta, ja mam pewne zastrzeżenia również. Ja w pewnym 

momencie się wycofałem z zaangażowania w prace w radzie, jako radny, poprzez nie składanie 

wniosków do budżetu, ani jakichkolwiek. Nie robię tego już od 2 lat a to ma też swoje przyczyny. 

Bardzo demotywujące jest, gdy wszystkie wnioski, które się złożyło do tej pory, zostały odrzucone. 

Wtedy się nie czuje sprawczości i chociażby jak się mają czud mieszkaocy, którzy wybrali mnie na 

radnego? Można powiedzied, że źle zrobili, bo wybrali mnie na radnego i ja nie nic dla tego regionu 

nie zrobiłem, bo wszystkie wnioski zostały odrzucone. Czy to małe, czy duże. Czy chodziło o wiatę 

przystankową, czy chodziło o oświetlenie w naszym mieście, czy jakiekolwiek inne. Dla przykładu 

podam, pan to mówił o działaniu w blasku fleszy. Podczas jednej z komisji, gdy był covid, gdy 

działaliśmy jeszcze zdalnie, prosiłem aby Rada zajęła się wszystkimi wnioskami i przeanalizowała, 

wnioskami złożonymi do budżetu na kolejny rok. I jaką mieliśmy dyskusję? Jeden z radnych, nie 

powiem który, ale jeden z radnych, zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. I został on 
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przegłosowany, więc według mnie to nie jest praca Rady jak, taka jaka powinna byd. Dlatego 

zastrzeżenia do tego mam i je powielam. Wracając do, jeszcze troszeczkę, do budżetu. W tej chwili to 

panie Burmistrzu, pan tutaj mówił o takich pewnych problemach, które czekają naszą gminę jak, 

praktycznie w każdym roku. Zwiększona płaca minimalna i w związku z tym wydatki zwiększone w 

kasie naszej gminy, w całym naszym budżecie. Ja tylko tutaj chcę przypomnied, że w tym roku, w 

2024, tak, w planie na ten rok mamy zwiększony dochód, który paostwo planują z tytułu wpływu z 

podatków o 2,3 miliona względem poprzedniego roku oraz wzrost subwencji o 3,3 miliona. To jest 5,5 

miliona więcej wpływu planowanego do budżetu, naszego budżetu. To są duże bardzo duże 

pieniądze, więc w jakiś sposób jesteśmy zabezpieczeni na te zwiększone wydatki i to jest według 

mnie dobra informacja. Ja się oczywiście z niej cieszę, ale martwi mnie dalej to, że nie jesteśmy, nie 

mamy zagwarantowanego budżetu na cały przyszły rok. I te zwiększone wydatki będziemy musieli \w 

ciągu roku, przyszłym gdzieś pokazywad i znajdowad na to dochód, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę pan Radny Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Kolego Piotrku, ja tylko odniosę się do tego przesuwania tych inwestycji. Na 

logikę patrząc, tak jak mi się wydaje, jeżeli jest jakaś trudnośd, która powoduje zwiększenie kosztów, 

to rolą Burmistrza nie jest to, żeby czekad jak najdłużej, żeby te koszty rosły. Według mnie dobrze 

działający Burmistrz powinien te problemy, które się pojawią, rozwiązad jak najszybciej, żeby właśnie 

nie dopłacad na tą inwestycje, tylko za te zaoszczędzone pieniądze, które wywołane zostały tą 

szybszą inwestycją, można je przeznaczyd na kolejne inwestycje i wtedy budowad sobie jakiś kapitał. 

Więc no dziwne są te zarzuty, jakby, że to Burmistrz wykonuje celowo. No według mnie analogicznie 

biorąc temat no to Burmistrz powinien się starad zrobid to jak najszybciej i te pieniądze, które zostały, 

przerzucid na kolejne możliwe inwestycje. A, że pojawiają się okoliczności nieprzewidziane, jakieś 

trudności wywołane różnymi zdarzeniami, czy to geopolitycznymi, czy zdrowotnymi, czy, że tak 

powiem politycznymi z góry, no to już niestety od samorządu pewne rzeczy nie zależą. I to może 

powodowad takie opóźnienia, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję bardzo. Powiem tak, odnosząc się do tego co powiedzieliście 

paostwo. Trzeba rozmawiad. Ja czekam na każdego radnego, zawsze właśnie z otwartymi ramionami, 

otwartym umysłem, po to, żeby ze sobą rozmawiad. A kiedy paostwo ze mną, z nami rozmawiacie? 

Niektórzy z paostwa. Czekacie na sesję. Czekacie na kamerę. Czekacie na media po to, żeby w 

mediach społecznościowych też później zabłysnąd. Nie, nie rozmawiacie z nami. Brakuje tego dialogu, 

ale myślę, że zawsze trzeba do kooca walczyd, ale przede wszystkim rozmawiad. Też pamiętam czas, 

kiedy byłem radnym opozycyjnym. I pamiętam czas, kiedy nie mogłem przeforsowad swoich działao, 

ale w konsekwencji później, kiedy udawało się przekonywad poszczególnych radnych do pewnych 

działao, a było nas tylko 3. Pamiętam to jak dziś, to był rok 98. I przekonywaliśmy Burmistrza do tego, 

żeby realizował także nasze działania. Ja powiem tylko tyle, że nie będę się odnosid do tego co zostało 

powiedziane o tych znowu przesunięciach. A ja zapytam: A dlaczego nie zauważacie paostwo tego, że 

w tym roku skooczyliśmy remont ratusza i SP1 bez żadnych problemów? Jak się sytuacja stabilizuje, 

to wszystko jest w porządku, ale paostwo tego nie widzicie. Tylko widzicie to, co chcecie widzied. I 

walicie w to, myśląc o tym, że to my chcemy też, czy też nasza nieudolnośd powoduje to, że nie 

potrafimy czegoś zrobid. Nie patrzycie na to przez pryzmat tego, że nie wszystko zależy od nas tylko 

patrzed się przez to że my chcemy dokopad własnej gminie. Szanowni paostwo, no bylibyśmy chyba 

ostatnimi ludźmi, którzy chcieliby zaszkodzid swojej ukochanej gminie Orneta. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę pan Butkiewicz. 
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Radny Dariusz Butkiewicz: Panie Burmistrzu nieprawda jest co pan powiedział, że nie dyskutujemy, 

nie zabieramy. Ja nagrywam audio komisje i mogę to odtworzyd, udowodnid, że właśnie my najwięcej 

zabieramy głosu. Piotr Junko czy ja. Najwięcej pytao zadajemy i mamy jakiś tam, no bierzemy udział 

w dyskusji. I jestem w stanie to udowodnid, także to jest nieprawda. A już wielokrotnie, wie pan, 

spotkaliśmy się z takim mówieniem nie prawdy, czy fałszem nawet trochę powiem szczerzę, że, że 

naprawdę ciężko nam jest, jakby to powiedzied. Oj, powiem tak dosłownie. No nawet tak uwierzyd 

panu, nie, w pewnych sprawach, no po prostu brak zaufania już nastąpił. Tyle lat, zaufania troszeczkę 

do, co innego pan mówi, co innego robi później. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę paostwa, no każdy budżet, każda praca 

nad każdym budżetem i zawsze jak się dyskutuje, w budżecie można mied różne zdania, co jest 

naturalną sprawą. Kwestia, jak się dochodzi do budżetu, też jest indywidualną sprawą każdego. Ja nie 

mam poczucia, że nie mam wpływu na kształtowanie tego budżetu. Może nie robię tego 

spektakularnie na sesji, na komisjach, ale potrafię rozmawiad z Burmistrzem i pewnie wielu potrafi 

rozmawiad. Nie musimy to gardłowa niepotrzebnie na sesji przedłużad, żeby po dyskusji pokazad jaki 

ja jestem aktywny. Ja widzę tutaj, że boli niektórych, że jest jakaś większośd, która przegłosowuje. No 

tak jest w demokracji. Tak jest w sejmie, tak jest w radzie, w Sejmiku Wojewódzkim, tak jest w Radzie 

Powiatu i tak jest w Radzie Gminy Orneta. Jest większośd, która przegłosowuje. No takie są zasady. 

Jeżeli my się znajdziemy po drugiej stronie, to inna większośd będzie nas przegłosowywad i będziemy 

się musieli z tym pogodzid. Nie ma innego wyjścia. Taka jest zasada demokracji. Ja wiem, że zawsze ci 

co mają mniejszośd, ich to boli. Wtedy oni tak awanturują się, że to jest zło demokracji. Demokracja 

ma swoje wady. To jest wada, że mniejszośd jest przegłosowywana. Tak to wygląda. Jeżeli chodzi o 

pracę Rady. Ja pracowałem w wielu Radach, jak paostwo wiecie i nie chciałbym wrócid do takiej pracy 

jak kiedyś w radzie było, że była dyskusja, kłótnie na sesji. Nic to nie dawało, nic kompletnie. Tylko 

tyle, że siedzieliśmy po 7 godzin, 5 godzin. Ja wiem, że Paostwo chcielibyście wielu dyskusji. Ja jestem 

zwolennikiem tego i powiem to zdanie, trzeba rozmawiad na komisjach, na. Natomiast na sesjach po 

co? Sesja jest po to, żebyśmy przegłosowywali, bo to jest sens sesji. Przegłosowad uchwały, które 

wcześniej należy przedyskutowad. Widzę bardzo często, że my na komisji mamy projekt uchwały, nie 

ma dyskusji, ale na sesji jest dyskusja. Kiedy możemy wątpliwości wyjaśnid na komisji. Każdy 

oczywiście, nie zabraniam paostwu, bo takie jest prawo, każdy ma prawo na sesji zabrad głos ile chce. 

Tylko zadajmy sobie pytanie, czy tego nie można w inny sposób zrobid, tak? Zgadzam się z paostwem, 

ja tym, którzy krytykują pracę Rady obecnej, mam nadzieję, że paostwo będziecie siedzied na moim 

miejscu kiedyś i wy zorganizujcie lepiej pracę Rady. Ja nie jestem zadowolony do kooca z pracy Rady. 

Pewnie ideału nigdy nie będzie, ale proszę sobie pooglądad sesje rady w innych gminach. Zobaczcie 

sobie jak tam wygląda, chcielibyście tak? Żeby się radni nawzajem opluwali, wyzywali. To nie o to 

chodzi proszę paostwa. To nie jest metoda, trzeba osiągnąd konsensus. Ja chcę powiedzied paostwu, 

że ja chcę podziękowad panu Burmistrzowi, tym osobom, które robią budżet. Ja uczestniczyłem 

kiedyś w tworzeniu budżetu tego miasta i wiem jaka to jest ciężka praca. Ciężka i zawsze będzie tak, 

że tych pieniędzy na coś będzie brakowad i zawsze możemy zadad a dlaczego tych pieniędzy nie 

daliście tu, tylko tam. I jak paostwo wiecie, zawsze było tak, że w trakcie roku budżetowego 

znajdowały się dodatkowe pieniądze, bo przyjdą, przyjdzie wyższa subwencja oświatowa, wyższa 

wyrównawcza, i tak dalej. I zawsze się sytuacja zmienia. I były, pamiętam, takie budżety, że my 

drżeliśmy, że na coś nam zabraknie pieniędzy. Oczywiście nigdy nie zabrakło. Nie jesteśmy w stanie 

niczego, tak jak pan Burmistrz, przewidzied, bo polityka paostwa jest taka, a nie inna. I paostwo 

wiecie dobrze, że samorządy dostały po tyłku przez inflację. Bardzo dużo, tak jak my w 

gospodarstwach też, bo co z tego, że ja dostanę podwyżkę jak ta podwyżka jest zjedzona przez 
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inflację? Ale się mówi podwyżka! Jaka podwyżka? To jest nawet nie regulacja płac. Tak? Ale jest 

wykrzyczane, że tutaj była podwyżka. Zawsze tak można powiedzied, tak. I oczywiście wiele rzeczy 

jest takich, które jest pozytywne, które może mied nawet negatywne skutki. Bo paostwo wiecie, że to 

jest, znaczy, gospodarka jest naczyniem połączonym. Dlatego jeszcze raz podziękuję panu, w imieniu, 

myślę całej Rady za pracę nad budżetem. Nawet dla tych osób, które nie są zadowolone. Ale trzeba 

pamiętad o tym, że, żeby taki budżet przygotowad to jest to wiele godzin pracy i i rozważania wielu 

rzeczy. Nie zawsze, nie życzyłbym paostwu, nikomu, żebyście musieli przy takim budżecie pracowad. 

Jeżeli ktoś pracuje przy swoim budżecie domowym, to już wie jakie są problemy, a co dopiero przy 

budżecie Gminy. Czy jeszcze innej instytucji. Jeżeli nie ma więcej głosów to byśmy zamknęli dyskusję i 

przeszli do głosowania. Chyba, że ktoś z paostwa chce zabrad głos? Nie widzę, w takim razie 

zamykamy punkt E, dyskusja nad projektem budżetu. 

 

f) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2024 r. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I przechodzimy do podpunktu F głosowanie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej na rok 2024. Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 11 głosów za, 2 głosy wstrzymujące. Projekt budżetu został uchwalony. Panie 

Burmistrzu, gratuluję panu, wszystkim pracownikom, którzy ciężko pracowali nad tym budżetem i 

życzę abyście paostwo mogli je jak najlepiej wykonad, dla dobra naszej gminy. Dziękuję bardzo.  

 

I zarządzam 10 minut przerwy. Wznawiam obrady. Zamykamy punkt 21. 

 

Głosowano w sprawie: głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (11) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria 

Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko 

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie uchwały budżetowej na 2024 r. - stanowi załącznik nr 423 do 

protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.92.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 grudnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 44 do protokołu sesji. 

 

22. Zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na 2024 rok: 

 

a) plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych Rady Miejskiej  

na 2024 r. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 22 porządku obrad. Zatwierdzenie planów 

pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2024. Podpunkt a. bardzo proszę panią przewodniczącą 

Komisji Oświaty Kultury Sportu Turystyki i Spraw Społecznych Rady Miejskiej panią Marzenę 

Ołtuszewska o przedstawienie planu pracy na rok następny. 
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Radna Marzena Ołtuszewska przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i 

Spraw Społecznych Rady Miejskiej na 2024 r., który stanowi załącznik nr 45 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy ktoś ma jakieś uwagi do tego planu pracy? 

Jeżeli nie ma, to przejdziemy do głosowania. W sprawie przyjęcia planu pracy. Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymuje? 12 głosów za, 1 wstrzymujący. Plan pracy został przyjęty. Zamykamy 

podpunkt a. 

 

Głosowano w sprawie: plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej na 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (12) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz 

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Spraw Społecznych Rady Miejskiej na 2024 r. - stanowi załącznik nr 46 do protokołu sesji. 

 

b) plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa Publicznego Rady Miejskiej 

na 2024 r., 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do podpunktu b. Plan pracy Komisji Budżetu, 

Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa Publicznego Rady Miejskiej. Proszę o przedstawienie 

Przewodniczącego Krzysztofa Banuchę. 

 

Radny Krzysztof Banucha przedstawił plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i 

Bezpieczeostwa Publicznego Rady Miejskiej, który stanowi załącznik nr 47, do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy są jakieś pytania? Nie widzę, w takim razie 

przychodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem planu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 

13 głosów. Plan pracy został przyjęty. Zamykamy podpunkt b. 

 

Głosowano w sprawie: plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeostwa 

Publicznego Rady Miejskiej na 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i 

Bezpieczeostwa Publicznego Rady Miejskiej na 2024 r., stanowi załącznik nr 48 do protokołu sesji. 
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c) plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2024 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do podpunktu c. Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej na 2024 przedstawi Przewodniczący komisji pan Adam Kaczmarek, bardzo proszę. 

 

Radny Adam Kaczmarek przedstawił kwartalny Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2024 

r., który stanowi załącznik nr 49, do protokołu sesji. 

 

Głosowano w sprawie: plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2024 r..  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (2) Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania do tego planu pracy? Nie 

widzę. Włączamy głosowanie. Kto jest za przyjęciem planu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 

głosów za, plan pracy został przyjęty. Zamykamy punkt 22. 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 

2024 r. stanowi załącznik nr 50, do protokołu sesji. 

 

23. Przedstawienie i przyjęcie protokołu kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 23.11.2022 r. – 06.12.2023 r. 

dotyczącej funkcjonowania sieci szkół podstawowych na terenie miasta i gminy Orneta. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 23. Przedstawienie i przyjęcie protokołu 

kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w 

Ornecie, w dniach 23 listopada 22, do 6 grudzieo 23, dotyczącej funkcjonowania sieci szkół 

podstawowych na terenie miasta i gminy Orneta. Bardzo proszę o przedstawienie protokołu pana 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Adama Kaczmarka. 

 

Radny Adam Kaczmarek odczytał protokół kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie, w dniach 23 listopada 22, do 6 grudzieo 23, 

dotyczącej funkcjonowania sieci szkół podstawowych na terenie miasta i gminy Orneta, który stanowi 

załącznik nr 51, do protokołu sesji. 

 

Pismo Burmistrza Ornety w sprawie wniosków do protokołu kontroli, stanowi załącznik nr 52, do 

protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo całej Komisji, a szczególnie Przewodniczącemu za 

ogromną pracę. Jak paostwo widzieliście radni w ogóle nie pracują. Czy są pytania albo wnioski do 

tego protokołu? Nie ma. W takim razie najpierw zbadamy, proszę? Bardzo proszę.  

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Burmistrzu. To są dane, no 

troszeczkę ta kontrola trwała, jak widad. Jak wygląda sytuacja obecnie z dodatkami funkcyjnymi, 

motywacyjnymi dla dyrektorów? Jak to obecnie, czy to się zmieniło, czy jest to utrzymane w tym 

samym tonie? Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu się zgłosid. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Z tego co pamiętam dodatki funkcyjne się nie zmieniły, jeżeli chodzi o 

dodatki motywacyjne, nie wiem czy mogę mówid, nastąpiła korekta. Wynika ona ze zmniejszenia 

zakresu obowiązków, dodatkowych obowiązków, nie, nie, nie obowiązków narzuconych, dyrektora 

Szkoły Podstawowej nr 1. To o czym także mówiłem na Komisji. Jeżeli chodzi o dodatek motywacyjny 

to on się zmniejszył do 40%, w przypadku dyrektora Szkoły Podstawowej nr 4 wynosi on 40%, w 

przypadku dyrektora Szkoły Podstawowej numer, przepraszam, w Bażynach 40%, w Przedszkolu nr 1 

- 35%, w Przedszkolu nr 2 30 %. Dziękuję. 

Radny Ryszard Ferenc opuszcza sesję rady. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Czy ktoś z paostwa jeszcze ma pytania lub uwagi? Pan Dariusz 

Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja króciutko do dygresji przez pana wypowiedzianej, radni w ogóle nie 

pracują. To chciałem przypomnied, że pan radny Kaczmarek jest Przewodniczącym Komisji rewizyjnej, 

utrzymuje wyższą stawkę finansową i to jego zadanie obowiązków jest właśnie wykonywania tego co 

tutaj odczytał także, nic, nic normalna rzecz. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: No właśnie normalna rzecz, okej. Nie ma więcej. W takim razie 

kworum proszę włączyd. Sprawdzimy w tej chwili kworum. Proszę p przyciśnięcie przycisku kworum. 

W tej chwili w sesji uczestniczy 12 radnych, czyli dalej możemy podejmowad uchwały. Przechodzimy 

do głosowania nad przyjęciem protokołu Komisji rewizyjnej. Kto z paostwa jest za? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje? 12 głosów za. Protokół Komisji Rewizyjnej został przyjęty. Zamykamy punkt 23. 

 

Głosowano w sprawie: Przedstawienie i przyjęcie protokołu kontroli przeprowadzonej przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 23.11.2022 r. – 

06.12.2023 r. dotyczącej funkcjonowania sieci szkół podstawowych na terenie miasta i gminy Orneta. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (12) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Marcin Krzysztof Jotko , Piotr 

Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria 

Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (3) Ryszard Franciszek Ferenc, Emil Mateusz Rooda , Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie  Przedstawienie i przyjęcie protokołu kontroli przeprowadzonej 

przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 

23.11.2022 r. – 06.12.2023 r. dotyczącej funkcjonowania sieci szkół podstawowych na terenie miasta 

i gminy Orneta - stanowi załącznik nr 53 do protokołu sesji. 

 

24. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 24. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w 

okresie między sesjami. Bardzo proszę panie Burmistrzu. 

 

Burmistrz Ireneusz Popiel, przedstawił Sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami, które stanowi 

załącznik nr 54 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. 

Radny Marcin Jotko: Panie Burmistrzu mam pytanie dotyczące tej wspólnoty mieszkaniowej, znaczy 

inicjatywy mieszkaniowej. Spotkanie w Elblągu, czy coś więcej można na ten temat? 
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Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowni paostwo, to było pierwsze zgromadzenie spółki. Zostało, 

dziękuję, zostało, zostały wybrane na tym zgromadzeniu władze. Samorządów na chwilę obecną w tej 

spółce jest, jeżeli ja dobrze pamiętam, 9, dziękuję, i na tą chwilę to jest wszystko co możemy 

powiedzied. To spotkanie trwało około 2 godzin. Nie było innych szczegółów dotyczących działania i 

konkretów. Te konkrety będą, został wybrany na tym spotkaniu prezes. W tej chwili trwają czynności 

rejestracyjne, rejestrowe w sądzie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, więcej nie widzę zgłoszeo. Zamykamy punkt 24. 

Przepraszam bardzo, Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Takie pytanie, bo czy w tym sprawozdaniu, czy poprzednim, to bardzo 

mało, rzadko widzę takie jakieś, jakieś, punkty, spotkanie z inwestorami. Czy nie ma takich propozycji 

tej inwestycji w Ornecie? Czy, czy pan gdzieś jedzie na takie spotkania? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Wie pan jest to trochę złośliwe, ale ja doskonale pana rozumiem, pan 

chce się doczepid do czegoś i to robi. Nie wiem czy pan czytał i był na sesji ostatnio, czy słuchał pan 

tego co mówiłem na temat ostatniego spotkania z Warmiosko-Mazurska Specjalną Strefą 

Ekonomiczną ,z przedsiębiorcą, który chce, był zainteresowany i chce zainwestowad w Ornecie. Chcę 

panu powiedzied i paostwu oczywiście, że w tej chwili trwają kolejne procedury związane ze 

sprzedażą działek w strefie. Jesteśmy na bieżąco z Warmiosko- Mazurską Specjalną Strefą 

Ekonomiczną i chciałbym, żeby pan do tego się też odniósł. Na co dzieo spotykamy się z 

przedsiębiorcami, ale jeżeli chodzi o nowych inwestorów to był jeden w miesiącu, jeżeli dobrze 

pamiętam, wrześniu i październiku. Nie chcę dzisiaj zdradzad także szczegółów dotyczących spotkania 

z Chioczykiem, także się odbyło, z inwestorem, który jest zainteresowany także Ornetą, ale na razie 

spokojnie panie radny. W tym momencie rozumiem pana złośliwośd, ale, ale proszę zobaczyd co 

ostatnio zrobiliśmy. Pan tego po prostu nie chcę widzied, ale też rozumiem pana stan zdrowia, po 

prostu w tej chwili. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Proszę pana to co pan mówi to jest niesłychane po prostu. Ja zadaję 

pytanie jako radny, czy są jakieś propozycje inwestorów, tutaj w Ornecie, zainwestowania otworzenia 

czegoś. A pan mówi o złośliwości. Pan się zastanowi co pan mówi, w ogóle. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Więcej zgłoszeo nie ma. Zamykam punkt 24. 

 

25. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 25. Interpelacje, zapytania radnych 

składane zgodnie z artykułem 24 ustęp 3 do 6 ustawy z dnia 8 marca o samorządzie gminnym. Czy 

ktoś z paostwa radnych ma interpelacje, albo zapytanie na piśmie? Pan radny Bogdan Kowieszko, 

bardzo proszę.  

Radny Bogdan Kowieszko: Witam serdecznie wszystkich. Mam tutaj akurat wniosek do Burmistrza 

miasta w Ornecie. Proszę o podjęcie czynności związanych z założeniem monitoringu na kaplicy 

pogrzebowej w Ornecie. Każda kaplica ma monitor ze względu na zachowane bezpieczeostwo osób 

oraz ochrony mienia przed kradzieżami i wandalizmem, transporcie ciał do chłodni, oraz o której 

godzinie, kiedy te ciała zmarłych są przewożone. System monitoringu powinien obejmowad teren 

wejścia na cmentarz, teren wokół kaplicy, w tym plac przed kaplicą oraz w chłodni pogrzebowej. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Więcej zgłoszeo nie widzę. Zamykamy punkt 25.  
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26. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 26. Pytania i wnioski sołtysów, 

mieszkaoców, w sprawach dotyczących Gminy. Czy ktoś z paostwa sołtysów chce zabrad głos? Czy 

ktoś z mieszkaoców chce zabrad głos? Proszę bardzo. 

Mieszkaniec Miasta Orneta, ………….: Dobry wieczór chciałem powiedzied. Takie pytanie mam. Panie 

bucmistrzu, przepraszam, że tak mówię, ale jak Pan się zachowuje, tak pana oceniam. Mówiliście tu 

dużo na temat budżetu, tak, jeżeli dobrze wiecie jako radni nie poradni, jako burmistrzowie, czy, ja 

nie wiem jak już was nazywad, nie mam pojęcia. Stan dróg gminnych, chodników, jeżeli chodzi o 

zimowe utrzymanie jest w stanie katastrofalnym. Nie wiem czy widział pan może jak wygląda jak 

wyglądają między innymi, ja mówię o drogach gminnych między innymi. Już nie mówię o 

wojewódzkich, już nie mówię o powiatowych. Ten temat będę poruszał pisemnie już jak wrócę do 

domu. Kolejna sprawa. Czy w budżecie panowie radni uwzględniliście, czy zabezpieczyliście środki, 

panie radny to nie jest śmieszne. Czy zabezpieczyliście jakiekolwiek środki, bo pan mówił, że 

zabezpieczyliście tam milion parę złotych na podwyżki dla swoich. Czasy Pis-u się skooczyły, nadeszła 

demokracja. i nadchodzi praworządnośd, tyle wam powiem. Powiem, powiem tak, że każdy wypadek 

mieszkaoca na takim chodniku oblodzonym musicie się wziąd pod uwagę jedno, że taki mieszkaniec 

może wystąpid z pozwem do sądu o ewentualne odszkodowanie, ale oczywiście panowie radni nie 

poradni, panowie Burmistrzowie... 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie kolego, niech pan nikogo nie obraża, bo panu zabiorę głos! 

Mieszkaniec Miasta Orneta……………: Panie radny...  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę mówid normalnie! 

Mieszkaniec Miasta Orneta, ………………:  Panie, panie radny Uzar, panie radny Uzar. Mam prawo 

głosu, mam prawo oceny.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Ale nie obrażad innych osób.  

Mieszkaniec Miasta Orneta, ………………:  Ja nie obrażam. To nie jest obrażanie. To po pierwsze. 

Druga sprawa jest taka. Czy bierzecie konsekwencje za to, że jeżeli ktoś na takim chodniku połamie 

rękę, nogę, bądź cokolwiek, kto w takim wypadku odpowiada za to, kto ewentualnie wypłaci takiemu 

odszkodowanie mieszkaocowi? No na pewno nie ja, z własnej kieszeni, na pewno nie pan z własnej 

kieszeni, tak? Jeżeli podejmujecie uchwały budżetowe, zabezpieczacie się, środki na podwyżki dla 

swoich, to jest dobrze, nie. Ale nie myślicie o mieszkaocach, nie myślicie o ich bezpieczeostwie, bo 

pan to mówił dużo o bezpieczeostwie. Ja tylko powiem panu tak szczerze, nie wiem czy panu spadł na 

głowę sufit z dużą prędkością, czy jak, bo juz nie mam pojęcia. Przepraszam, że taki jestem, ale w 

związku z tymi informacjami, które uzyskałem w związku ze sprawą z 19 maja 2018 r. dobrze pan wie 

o czym mówię, żeby takie coś jak ewentualne koszty odszkodowao dla mieszkaoców za uszczerbek na 

zdrowiu, żeby były także brane pod uwagę w budżecie miasta, dobrze, dziękuję, do widzenia. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo dziękuję za bardzo cenne uwagi i wiedzę ogromną 

na temat tego co się dzieje w gminie. Proszę panie Burmistrzu. Jeszcze Pan Dariusz Butkiewicz, 

bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja chciałem w nielicznych mieszkaoców tutaj właśnie też przypomnę się o 

stanie utrzymania dróg, odśnieżania dróg i chodników. Ponieważ tu do mnie zgłaszano, żeby właśnie 

też na sesji rady powiedzied, że zima zimą i nie można byd ciągle zaskoczonym. Należało się 

spodziewad, że w listopadzie już może byd nawet śnieg. Fakt, że przez ileś tam lat nie było tego 

śniegu, ale to nie jest usprawiedliwienie. I wielu mieszkaoców było w w szoku, tym co się działo. Ja 
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prosiłbym o uczulenie, czy tam kontrolę, czy jakieś tam nie wiem, spotkanie z firmą, która wygrała 

przetarg na, na te odśnieżanie i po prostu poprawienie tej sytuacji. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja mam prośbę do pana Butkiewicza, żeby mówił pan o konkretnych 

ulicach, chodnikach, bo jak pan wie, nie za wszystko odpowiada gmina i bardzo dużo ludzi jest 

zobowiązanych do tego, żeby utrzymywad chodnik. Chociażby podam panu przykład pod kamienicą 

przy ul Sienkiewicza, pod hotelową przy MGOPS-ie, nie za wszystko odpowiada burmistrz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja nie mówię, że za wszystko. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: I chciałbym, żeby pan nie uogólniał tylko tutaj pan wprowadza celowo, 

moim zdaniem...  

Radny Dariusz Butkiewicz: Nie celowo.. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Celowo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Teraz pan Burmistrz mówi! 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Wprowadza w taki stan, żeby uświadomid, że to my mamy kogoś jeszcze 

uświadamiad. Wybaczy pan ale w tym momencie powinien pan zwrócid się do tych, którzy w danym 

momencie odpowiadają za ten odcinek drogi, czy chodnika. A pan mówi ogólnie. Szczerze to panu 

powiem, że jak pan spał załóżmy, to ja już jeździłem rano i patrzyłem co się dzieje na drogach. 

Podejmowałem reakcje, podejmowaliśmy wspólnie reakcję, z wieloma ludźmi, którzy tutaj na tej sali 

też są i bardzo dziękuję dziękuję za to. Że o 5 rano, o 4 rano, kiedy mieliśmy kontakt telefoniczny 

sygnalizowaliśmy, co się dzieje, bo w zarządzie Dróg Wojewódzkich w Elblągu jeszcze nie podjęli 

działao. Firma, która odśnieża w Ornecie, zaczyna działad właśnie na polecenie zarządu dróg, a nie 

Burmistrza. Burmistrz nie nad wszystkim, nie za wszystko odpowiada. Chciałbym bardzo gdyby te 

wszystkie ulice i drogi były nasze, bo wtedy byśmy pokazali jak powinno wyglądad odśnieżanie. A 

szkoda, że pan nie widzi pozytywów i nie pokazuje pan tego co pozytywnie u nas wyszło, podczas 

odśnieżania. A jak wiecie paostwo w listopadzie i na początku grudnia nie tylko zima nas zaskoczyła 

jako drogowców wszystkich. Nie nie jestem drogowcem, oczywiście ale dlatego, że te intensywne 

opady po prostu były po prostu intensywne, codziennie zmieniała się, zmieniała się pogoda. Raz 

padało, raz stopniowo na drugi dzieo padało, a w nocy przymroziło. To jest takie bardzo nieuczciwe. 

Pan wtedy spał, a my już jeździliśmy po gminie Orneta. Może pan tego nie wie, ale robimy setki 

kilometrów, bo nie siedzimy i nie siedzimy za biurkiem tylko, tylko działamy, bo to kochamy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Sprawa ubezpieczenia. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja powiem tak, dopóki pan, który występował nie mogę, powiedzied jak, 

nawet, powiedzied. Tylko powiem krótko, jak pan przestanie mnie obrażad i zacznie i przeprosi za to 

co pan robi, na co dzieo. Tak jak dzisiaj pan dał namiastkę tego, to oczywiście będę z panem 

rozmawiad, a tak będę traktowad pana z wzajemnością. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, pan Dariusz Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ta dyskusja przeradza się w pyskówkę. Ja proszę pana tak jak na początku 

powiedziałem, nie ja, tylko w imieniu mieszkaoców. Mieszkaocy zgłaszali do mnie, pisali. Jaką ulicę, 

niech pan powie, jakiej ulicy? Proszę dad mi dokooczyd. Tu nie chodzi o konkretną ulicę, ogólnie, o 

odśnieżanie. Ja dostałem, ja napisałem pismo, zapytałem się o chodniki na 1 Maja. I dostałem 

odpowiedz, ta odpowiedź, chyba czytad potrafię. I tam było napisane oczywiście, że za częśd 

odpowiada Zarządców tych nieruchomości czy tam prywatne osoby to ja to wiem. Ja to publikuję. Ja 

nie zarzucałem przecież w tej chwili, to że w ogóle nie jest odśnieżane. Tylko mi chodziło, uogólniłem, 

że te, może nie dodałem tego jednego słowa, że za, za które są odpowiedzialne gmina, czy tam gmina 

no, żeby, żeby zwracało uwagę na to, bo mieszkaocy będą oburzeni. A teraz to opublikuje, to może 
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będzie coś konkretnego. Ale to pan ma chyba obsesje na moim punkcie, bo co nie zadam pytania to 

panu się nie podoba, to pan zaczyna mnie obrażad, To co pan przed chwilą mówił do tego pana, pan 

mnie obrażał stanem zdrowia, coś w tym rodzaju. Niech pan na swoje stan zdrowia, spojrzy i pójdzie 

do lekarza, wie pan? Niech pan, bo pan zaczyna to właśnie, pan zaczyna ta pyskówkę, pan zaczyna 

prowokuje mnie. Ja zadaje pytania, zwykłe pytania jako radny, a pan wpina, wcina pan. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Konkretne pytania panie Darku.  

Radny Dariusz Butkiewicz: Pan cały czas jakieś dygresje... 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pytania!  

Radny Dariusz Butkiewicz: Takie, które, pytanie, pytanie to, to, co powiedziałem na początku. Proszę 

nie używad więcej takich dygresji, obrażających mnie i proszę o rozmowę, o uczulenie...  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: To nie jest pytanie!  

Radny Dariusz Butkiewicz: Nie jest pytanie? No to dobrze, to jest prośba. Proszę o uczulenie, 

uczulenie rozmowy, z firmą, z którą podpisał pan umowę o odśnieżanie, żeby po prostu bardziej się 

przyłożyła do tego, ponieważ mieszkaocy byli bardzo, bardzo zaskoczeni nawet tym ostatnim 

niespodziewanym atakiem. To już w ogóle nie taki jednodniowym, byli bardzo zaskoczeni, stanem 

chodników, dróg, ale głównie chodników, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Ja chcę powiedzied, że bardzo fajnie się tak mówi, że ktoś 

tam powiedział, że nieodśnieżone. Ja akurat zwracałem uwagę, widziałem jaka była różnica między 

odśnieżaniem dróg powiatowych, wojewódzki, a gminnych. A poza tym chcę paostwu powiedzied, że 

żeby zadad pytanie, to trzeba wiedzied jakie są standardy. Ile po opadnięciu śniegu ma byd droga 

odśnieżona. Ja wiem, że każdy by chciał, że spada śnieg i już w minutę śnieg usunięty i najlepiej, żeby 

był czarny asfalt. I bardzo, bardzo krzywdzące, czasami może byd, nieodśnieżone drogi w Ornecie 

chodniki śliskie. konkretnie, gdzie, kto? Bo tak to będziemy sobie gadad. *z sali niezrozumiale] Nie 

udzieliłem panu głosu! Pan Adam Kaczmarek teraz. Poczeka pan chwilę! 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Tutaj rozumiem postawę pana 

Burmistrza, natomiast Pan tutaj występujący, również nas obrażał i zapytał radnych czy wiedzą, czy 

zabezpieczyli w budżecie pieniądze. Chcę pana poinformowad, myślę że, mam nadzieję, że się nie 

mylę, że wszystkie drogi gminne i chodniki w tej gminie są ubezpieczone. Czy to jest prawda? 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Tak. Więc, jeżeli komukolwiek, cokolwiek się stanie na tymże chodniku 

gminnym lub drodze takie odszkodowanie zostanie wypłacone, z ubezpieczenia, które płaci gmina, 

więc nie ma potrzeby zabezpieczania dodatkowych środków, na jakiekolwiek odszkodowania. Nie 

wiem czy pan zrozumiał, co ja powiedziałem teraz. Dziękuję bardzo. To tyle ad vocem wyjaśnienia. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z paostwa jeszcze? Nie widzę w takim 

razie zamykam punkt 26. Przechodzimy do punktu... Bardzo proszę. 

Mieszkanka Ornety,  …………..: ………………………….. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo.  

Mieszkanka Ornety ……………..: ………………………. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pani dyrektor. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Ornecie, Elżbieta Fijarczyk: …………………………….. 

Mieszkanka Ornety ……………….: ………………………... 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Ornecie, Elżbieta Fijarczyk: ……………………… 

Mieszkanka Ornety ………….: ………………….. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Ornecie, Elżbieta Fijarczyk: ………………………. 

Mieszkanka Ornety ……………….: ……………………………………………… 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Ornecie, Elżbieta Fijarczyk: …………………….. 
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Mieszkanka Ornety ……………. : ……………………. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Ornecie, Elżbieta Fijarczyk: ………………….. 

Mieszkanka Ornety …………….: ……………………….. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Ornecie, Elżbieta Fijarczyk: …………………………….. 

Mieszkanka Ornety ……………………..: ………………….. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, nie ma więcej pytao. Zamykamy punkt 26. 

 

27. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 27. Odpowiedzi na interpelacje, 

zapytania, wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Bardzo proszę 

pierwszą odpowiedź. 

Radny Marcin Jotko: Do pana Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej w Ornecie. W odpowiedzi 

na pana zapytanie z dnia 29 listopada 2023 roku. W sprawie wyjaśnienia czy zgodne z prawem jest 

przedstawianie radnym projektu uchwały zmian w budżecie gminy, w którym oprócz przesunięd 

środków finansowych znajdują się także punkty dotyczące przeznaczenia środków finansowych na 

inne nowe zadania wcześniej nie procedowane przez Radę Miejską w formie uchwały, informuję. 

Ustawodawca w myśl artykułu 233 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, 

postanowił, że inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały budżetowej o prowizorium 

budżetowym oraz o zmianie uchwały budżetowej, przysługuje wyłącznie organowi wykonawczemu 

jednostki samorządu terytorialnego, którymi jest Burmistrz Ornety. Powyższe wynika z generalnej 

zasady wyrażonej w przypadku jednostki szczebla gminnego, w artykule 60 ustęp 1 ustawy z dnia 8 

marca 1990 r. o samorządzie gminnym, zgodnie, z którą za prawidłową gospodarkę finansową Gminy 

odpowiada Burmistrz. Warte podkreślenia jest, że zgodnie z regulacją zawartą w przepisie artykułu 

60 ustęp 2 punkt 4, ustawy o samorządzie gminnym, to wójtowi, burmistrzowi, prezydentowi, 

przysługuje wyłączne prawo zgłaszania propozycji zmian w budżecie gminy i takie uprawnienie nie 

zostało przyznane organowi stanowiącemu. Wobec czego to organ wykonawczy dysponuje wyłącznie 

prawem inicjowania postępowania ustawodawczego w sprawach budżetowych, na przykład wyrok 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie z dnia 28 sierpnia 2014 wydanym w sprawie o 

sygnaturze akt, należy zatem przyjąd, że to od Burmistrza zależy zatem propozycja zmian i stopieo ich 

kompleksowości. Do Rady Miejskiej należy uchwalenie, uchwalenie głosowaniem nad całym 

projektem. Należy podkreślid, że legalnośd dokonywanych zmian w każdej zmianie uchwały 

budżetowej jednostki samorządu terytorialnego, podlega ocenie Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Zmiany do uchwały budżetowej wprowadza się w trybie procedury uchwalania budżetu, czyli w 

jednym projekcie uchwały, pod nazwą projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta. Podpisano Burmistrz Ornety. Do pana Dariusza Butkiewicza radnego Rady 

Miejskiej w Ornecie. W odpowiedzi na pana zapytanie z dnia 29 listopada 2023 roku w sprawie 

Biuletynu Informacji Publicznej informuję, że nowa strona, że nową stronę internetową Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Ornecie udostępniono, w związku z realizacją projektu 

Cyfrowa gmina. Nowa strona nie zawiera błędów. Archiwalne dokumenty znajdują się na starszej 

wersji BIP, która w chwili obecnej dostępna jest dla klientów. Sesje Rady Miejskiej publikowane są 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, zarówno na stronie internetowej Urzędu oraz Biuletynie 

Informacji Publicznej oraz dodatkowo na portalu mieszkaoca esesja. Nagrania sesji Rady Miejskiej 

zostały umieszczone w momencie, kiedy zostały umieszczone na serwerze i dopiero wtedy mogły byd 

udostępnione na stronie internetowej Urzędu BIP i portalu mieszkaoca esesja. Do pana Dariusza 
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Butkiewicza radnego Rady Miejskiej. W odpowiedzi na zapytanie z 29 listopada 2023 roku 

zawierające zarzut Burmistrzowi Ornety brak konsultacji z Radą Miejską i samodzielne wskazanie 

starostwu powiatowemu w Lidzbarku Warmioskim ul. Piaskowej w Ornecie do naboru w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, informuję, że pana zarzuty nie znajdują, żadnego potwierdzenia 

w stanie faktycznym Burmistrz Ornety nie podejmował, nie uwzględniał żadnych decyzji o składaniu 

przez Starostwo wniosków do Programu Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Powiat lidzbarski, jest 

samodzielnym podmiotem i samodzielnie decyduje o wydatkowaniu środków finansowych własnych i 

pozyskanych. Informuję także, że pismem z dnia 31 lipca bieżącego roku Starosta Lidzbarski na skutek 

mojego zapytania o planowane przez powiat wnioski do realizacje, na terenie naszej gminy, w 

ramach 8 naboru programu inwestycji strategicznych, poinformował, że w zakresie inwestycji w 

gminie Orneta jako powiat złożył wnioski nie do Polskiego Ładu, a do Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg na przebudowę drogi powiatowej ulicy Piaskowej w Ornecie, przebudowę dróg dla pieszych w 

ciągu ulic powiatowych Przemysłowej i Polnej w Ornecie oraz na przebudowę drogi powiatowej na 

odcinku Osetnik-Spedy. Z informacją tą, chod nie rodziła ona po stronie Gminy Ornety, na ówczesną 

chwilę żadnych zobowiązao, zapoznali się również radni Rady Miejskiej na komisji wspólnej, w dniu w 

dniu 28 sierpnia bieżącego roku. Informuję także, że po uzyskaniu przez powiat dofinansowania z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kolejnych korespondencjach Starosty z gminą Orneta pojawiły 

się wnioski Starosty o partycypację w kosztach przebudowy ciągów pieszych ulicy Przemysłowej i 

Polnej oraz przebudowie ul. Piaskowej i odcinka drogi Osetnik-Spędy, również z tą korespondencją 

została zapoznana rada miejska, która też w drodze głosowania wyraziła swoje stanowisko odnosząc 

się do wszystkich zadao o dofinansowanie, który zwrócił się pan Starosta. W tych czynnościach 

również pan uczestniczył, więc wiedza na ten temat nie powinna byd w żadnym wypadku panu obca. 

Na koniec sugeruję by pan jako radny Rady Miejskiej przed sformułowaniem zapytania dokładnie 

zapoznał się z istniejącymi dokumentami w sprawie, które są w posiadaniu Biuro Rady i które są stale 

dla pana dostępne. Można by było mied zapytania do właściwego rozumienia tych dokumentów czy 

ich zinterpretowania, ale dla pana ważniejsze wydaje się byd bezpodstawne formułowanie zarzutów, 

wobec mojej osoby. Byd może to pana bawi i wprawia w samozadowolenie, ale też wydaje o panu 

jednoznaczne świadectwo, jako o osobie mało kompetentnej i nie rozumiejącej istoty 

funkcjonowania samorządu. Podpisano Burmistrz Ornety. Do pana Dariusza Butkiewicza radnego 

Rady Miejskiej. W odpowiedzi na pana wniosek z dnia 29 Listopada 2023 roku w sprawie 

dostarczenia w formie plików cyfrowych na płycie CD lub papierowej, ksero, wszystkich dokumentów 

związanych z inwestycją Rewitalizacja przestrzeni publicznej przy Miejskim Domu Kultury im. 

Franciszka Chruściela w Ornecie, na cele kulturalno-rekreacyjno-sportowe etap 1, informuję że z 

uwagi na znaczną objętośd dokumentów a tym samym znaczny nakład pracy potrzebny do 

skopiowania lub skanowania dokumentów oraz obecnie dużo, dużo, duże zaangażowanie w pełnienie 

swoich obowiązków przez pracowników, u których w posiadaniu są dokumenty dotyczące tej 

inwestycji Burmistrz Ornety wyznacza termin 21 grudnia 2023, czwartek od 8:00 do 15:00 w siedzibie 

Urzędu Miejskiego w Ornecie, na zapoznanie się pana z dokumentacją dotyczącą wyżej wymienionej 

inwestycji. Do pana Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej, w odpowiedzi na pana pismo z dnia 

29 listopada 2023 roku zatytułowane interpelacja, informuję, że zgodnie z art. 24 ustęp 4 zdanie 

drugie ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, interpelacja powinna zawierad krótki 

opis stanu faktycznego oraz wynikające z interpelacji pytania. Natomiast w pana piśmie brakuje 

przedstawienia stanu faktycznego, jak i pytao. Podobnie nie sposób jest zakwalifikowad pismo jako 

zapytanie, które zgodnie z artykułem 24 ustęp 5 wyżej wymienionej ustawy składa się w aktualnych 

sprawach gminy lub uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym. Zakres dat przedstawiony 
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w piśmie 2018-2023 trudno uznad za aktualny albo konkretny. Również zapytanie powinno zawierad 

krótkie przedstawienie stanu faktycznego jak i wynikające z zapytania pytania. Pana pismo nie spełnia 

więc wymogów formalnych aby uznad je za interpelację, ani za zapytanie. Podpisano Burmistrz 

Ornety. Do pana Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej. W odpowiedzi na pana zapytanie z 

dnia 29 Listopada 2023 roku w sprawie dofinansowania samochodów pożarniczych dla Paostwowej 

Straży Pożarnej z terenu województwa warmiosko-mazurskiego w kwocie 256 000 zł, informuję, że 

powyższa kwestia szeroko była omawiana na komisji wspólnej w dniu 27 listopada 2023 oraz na sesji 

Rady Miejskiej w dniu 29 Listopada 2023 roku. W dniu 17 listopada 2023 wpłynęło do gminy Orneta 

pismo z prośbą o dofinansowanie zakupu samochodów pożarniczych dla Paostwowej Straży Pożarnej 

z terenu województwa warmiosko-mazurskiego wraz z projektem porozumienia w sprawie realizacji 

powyższego zadania. Konsultowałam tę sprawę ze strażakami z OSP w Ornecie, którzy zgłaszali 

potrzebę zakupu drabiny. Burmistrz Ornety niezwłocznie po otrzymaniu pisma z PSP w Olsztynie 

skonsultował się z Radą Miejską w Ornecie wyżej, wyżej wymieniony temat i niezwłocznie przekazał 

radnym Rady Miejskiej w Ornecie projekt uchwały zmieniającej budżet gminy na 2023 rok, w którym 

między innymi zabezpieczył środki na wyżej wymienione zadanie, które zostało zaakceptowane przez 

Radę Miejską w Ornecie, poprzez jawne głosowanie na sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 29 

listopada. Podpisano Burmistrz Ornety.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Zamykamy punkt 27 porządku obrad. 

 

28. Informacje i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 28. Informacje i komunikaty. Czy ktoś z 

paostwa ma jakąś informację? Nie widzę. Proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie, muszę się odnieśd do jednej z wypowiedzi, to 

odpowiedzi na moje zapytania przez pana Burmistrza. I niestety to co zawarł w tej odpowiedzi na 

samym koocu to znaczy sugestie swoją jest po prostu rzeczą niedopuszczalną. Niedopuszczalną i 

kompromitujące samego Burmistrza. Po prostu jak można do radnego odpowiadad na pytania 

sugerując później, że on jest niekompetentny, że to. Krytyka jest wpisana we władzę. Jeżeli ja nawet 

coś krytykuję, to nie znaczy, że Pan ma mnie obrażad. Bo pan mnie w tym momencie obraża, jako 

osobę niekompetentną, czy niewłaściwe zapytania. Panu się nie podoba. Pan nie panuje nad 

emocjami, chyba. Pan powinien tylko odpowiedzied na pytania i tyle, i koniec kropka, i nic więcej. A 

nie mi zarzucad. A nie mi coś zarzucad, że ja jestem, że ja tam czegoś nie wiem, bo na ten temat to 

byśmy mogli długo dyskutowad. I nie chcę wracad do tego tematu w ogóle. To może, może będzie 

kiedyś okazja, ale na samą sugestię, dlaczego pan takie zawiera sugestie? Nie ma pan prawa do mnie 

jakiś uwag czynid. Kim ja jestem, czy kompetentny, czy ja, czy, takie słowa śmieszne, w ogóle, czy 

pana, mnie to bawi. Co to jest za określenia, w ogóle. Mnie jak bawi. Zadaje pytania, a pan ma 

odpowiedzied, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Bo widzi pan krytykanctwo od krytyki różni się małą subtelną różnicą. I to 

jest, i to jest właśnie to, co chcę panu powiedzied. Nie wiem czy pan to dobrze zrozumie, ale wie pan, 

tam było jasno napisane, w tym piśmie, dlaczego tak napisałem, na koocu. Bo pan nawet nie zapoznał 

się ze wszystkim, a zadał pan po prostu pytanie. Po to,żeby nasi pracownicy musieli odpowiadad. Ma 

pan prawo oczywiście zadawad głupie pytania, ma pan prawo do tego, żeby nie sprawdzid najpierw 

faktów, a potem pisad, bo pan ma do tego prawo. A dlaczego my mamy w tym momencie 

odpowiadad na tak żenujące zapytania, bez sprawdzania czegokolwiek. Czemu pan tego nie zrobił? 

To, to jest właśnie klu tej różnicy. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, Pan Dariusz Butkiewicz. Komunikat. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Komunikuję, jak pan mówi komunikat, że ja żadnych żenujących pytao nie 

zadawałem. Znowu pan interpretuje jakoś na własny sposób. Nie, nie rozumiem tego, tego na, jeżeli 

mam już wracad do tego tematu. Tylko krótko jednym słowem na moje zapytanie, jeżeli chodziło o 

ulicę Piaskową, kto to pan, kto zgłosił pan nawet odpowiedział, mam to nagrane, że Urząd Miejski. 

Czyli była odpowiedź, że pan. A później pan mi zarzuca, że ja nie wiedziałem, że to powiat, coś, nie to. 

Już nie chcę wracad, bo ludzie nawet nie wiedzieli, o co chodzi, a później pan mi zarzuca, że ja coś 

kompetentny, że jakieś dziwne pytania, głupie. To obrażanie cały czas z pana strony. Niech pan się 

uspokoi i odpowiada na pytania w spokojnej dyskusji. Ja zobaczy pan, spokojnie to mówię, do pana w 

tej chwili, wcale pana nie obrażam, tylko po prostu niech pan przestao mnie obrażad, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z paostwa ma komunikat? Co prawda 

atmosfera może nie jest odpowiednia, ale ponieważ zbliżamy się proszę paostwa do kooca 2023 

roku, parę dni, chcę wszystkim podziękowad za udział w sesjach, za wspieranie samorządu, za 

zrozumie i za to, że wszyscy paostwo zgodnie ze swoim sumieniem, działacie na rzecz rozwoju naszej 

gminy. A w nowym roku 2024 życzę wszystkim paostwu, wszystkim mieszkaocom Ornety i Polski 

abyśmy w ten rok mieli pokój, żeby konflikty zanikły. Szczególnie, jeżeli chodzi o konflikt nad naszą 

wschodnią granicą, bo jak paostwo wiecie jest to dla nas niebezpieczne. Życzę paostwu 

bezpieczeostwa i radości w tym nowym roku, aby omijały paostwa wszelkie problemy. Zdrowia, 

przede wszystkim, samych sukcesów, no i jak się mówi po staropolsku Do Siego Roku. Wszystkiego 

dobrego w 2024. 

 

29. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Zamykam 67 sesję Rady Miejskiej. 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Ornecie 

 

Przygotowała: Katarzyna Nowicka 


